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Plats och tid KS-salen, 2018-09-03 kl. 13:00-14:35 

 Beslutande Ersättare 
 Katarina Jonsson (M), ordförande 

Ulrica Johansson (C) 
Marie Ekman (S) 

Magnus Hammar (M) 
Gunvor Kvick (C)  
Torbjörn Bergman (M) 

Ulla-Britt Hagström (L) 
Conny Brännberg (KD), ej § 196 pga jäv  

Maria Hjärtqvist (S) 
Robert Ciabatti (S) 

Roger Almgren (MP) 
Philip Segell (M) 
Bjarne Medin (S)  

Dag Fredriksson (V)  
Jerzy Kucier (SD) 
 

Gun Sandelius (M) 
 

Övriga deltagande Karin Grunselius, sekreterare  
Tomas Fellbrandt, kommundirektör  

 

Utses att justera Maria Hjärtqvist (S)   

Underskrifter  

Sekreterare   Paragraf §195/18 

 Karin Grunselius    

Ordförande   

 Katarina Jonsson (M)  
Justerande    

 Maria Hjärtqvist (S)   
 

_____________________________________________________________________________ 

ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

Instans Kommunstyrelsen                                                      Paragaf         §195/18 

Sammanträdesdatum 2018-09-03 

Justeringsdatum 2018-09-03   

Anslagsdatum 2018-09-04 Överklagningstid  

t o m 
2018-09-26 

Förvaringsplats 

för protokollet 

 
 

Skövde Stadshus 

 

Underskrift 
  

 Karin Grunselius  
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Plats och tid KS-salen, 2018-09-03 kl. 13:00-14:35 

 Beslutande Ersättare 
 Katarina Jonsson (M), ordförande 

Ulrica Johansson (C) 
Marie Ekman (S) 

Magnus Hammar (M) 
Gunvor Kvick (C)  
Torbjörn Bergman (M) 

Ulla-Britt Hagström (L) 

Conny Brännberg (KD), ej § 196 pga jäv  
Maria Hjärtqvist (S) 

Robert Ciabatti (S) 
Roger Almgren (MP) 
Philip Segell (M) 
Bjarne Medin (S)  

Dag Fredriksson (V)  
Jerzy Kucier (SD) 
 

Gun Sandelius (M)  
 

Övriga deltagande Karin Grunselius, sekreterare  
Tomas Fellbrandt, kommundirektör  
Caroline Hagström, sektorschef  

Unnar Kristmannsson, planchef  
Bas Thijssen, finanscontroller  
 

 

Utses att justera Maria Hjärtqvist (S)   

Underskrifter  

Sekreterare   Paragrafer §184/18-§194/18 

samt  
§196/18-§207/18 

 Karin Grunselius   

Ordförande   

 Katarina Jonsson (M)  
Justerande    

 Maria Hjärtqvist (S)  
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___________________________________________________________________________________ 

ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

Instans Kommunstyrelsen                                   Paragrafer §184/18-§194/18 och   

Sammanträdesdatum 2018-09-03                                                                        §196/18-§207/18   

Justeringsdatum 2018-09-05   

Anslagsdatum 2018-09-05 Överklagningstid  

t o m 
2018-09-27 

Förvaringsplats 

för protokollet 

 
 

Skövde Stadshus 

 

Underskrift 
  

 Karin Grunselius  
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KS § 184/18  

Beslut om regler för borgerlig vigsel i Skövde kommun 
KS2018.0263 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 179/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 184/18 

 
 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta regler för borgerlig vigsel i Skövde kommun att 
gälla mandatperioden 2018-2022. 
 

Bakgrund 
Kommunfullmäktige nominerar för varje mandatperiod förtroendevalda och 

tjänstemän till att utses av Länsstyrelsen till borgerliga vigselförrättare i Skövde 
kommun. Enhet demokratistöd ansvarar för den administrativa hanteringen kring 
vigslarna. Årligen görs ett rullande schema för vigslar fredag i Stadshuset, 
handlingar för varje vigsel förbereds m m. Det finns regler för vilket ansvar 

administratören har men också vilket ansvar vigselförrättarna har, delar av dess 

uppgifter är knutna till förordnandet från Länsstyrelsen. 
 

Inför kommande mandatperiod har en översyn av reglerna gjort och vissa 
justeringar för att förtydliga bland annat vilka tider som vigslarna arrangeras i 
Stadshuset. Det är viktigt att de personer som nomineras av kommunfullmäktige 

inför kommande mandatperiod är införstådd med de regler som finns och vilket 

ansvar som följer med uppdraget. 
 

Kommunstyrelsen föreslås besluta att fastställa upprättade förslag till regler för 

borgerlig vigsel i Skövde kommun att gälla mandatperioden 2018-2022. 
 

Handlingar 

TU Beslut om regler för borgerlig vigsel i Skövde kommun 

Regler för borglig vigsel (revidering 2018) 
 

Skickas till 

Agneta Tilly, kanslichef                                 
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KS § 185/18  

Detaljplan för Ventilen 2, antagande 
KS2018.0248 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 180/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 185/18 

 
 
 

Beslut  

Kommunstyrelsen antar Detaljplan för Ventilen 2.  
 

Bakgrund 

Planens syfte är att möjliggöra tillbyggnad av en lagerbyggnad inom fastigheten 
Ventilen 2. Planens huvuddrag är att i ny detaljplan utöka byggrätten och 
exploateringsgraden samt att medge en högre totalhöjd än den gällande 

detaljplanen reglerar. 

Förslaget 

Planområdet är beläget i östra delen av Skövde stad, inom Hasslums 

industriområde. Planområdet omfattar hela fastigheten Ventilen 2 som avgränsas 
av fastigheten Ventilen 1, Kylarvägen, Batterivägen och Hasslumsvägen. 
 

Cejn AB är ett familjeägt företag sen 1950-talet som har specialiserat på 

snabbkopplingar för tryckluft, andningsluft, vätskor, hydraulik m m. Produkterna 
tillverkas främst i stål, mässing, rostfritt och aluminium som köps in och 
bearbetas. 
 

Fastighetsägaren har ansökt om planändring eftersom man har önskemål om att 
bygga en ny lagerbyggnad om ca 3 200 m2 på Ventilen 2 för att renodla logistiken 

inom företaget samt för framtida expansionsmöjligheter. I dagsläget finns lager för 
inkommande material och utgående färdiga produkter på flera platser inom 
fastigheterna Ventilen 2 och Cylindern 1, vilket innebär onödiga interna 
transporter både av personer och fordon mellan de olika byggnaderna och över 

Hasslumsvägen. I dagsläget är det många personpassager, ca 50-60 per dag som 
passerar Hasslumsvägen mellan Ventilen 2 och Cylindern 1. I samband med 
ombyggnaden kommer interna samband och personalutrymmen att ses över för 

att minimera nödvändiga passager över Hasslumsvägen, som av företaget i dag 
upplevs som en stor trafikfara. 
 

Tillbyggnaden föreslås byggas till i norra delen av fastigheten och sammanbyggas 
med de två befintliga industribyggnaderna. För att tillgodose företagets behov av 
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lager avses tillbyggnaden uppföras som höglager med en invändig höjd av ca 14 

meter. 
 

Tillbyggnaden innebär att befintliga fjärrvärmeledningar och SkövdeNäts elkablar 

måste flyttas i norra delen av planområdet, kostnaden för omläggning belastar 
fastighetsägaren. 
 

Parkeringsbehovet ska tillgodoses på kvartersmark. Delar av befintlig 

parkeringsyta inom Ventilen 2 föreslås att ersättas genom hyresförfarande av p-
platser i angränsande fastighet.  
 

I ÖP 2025 utpekas planområdet som område för befintliga verksamhetsområden. 
Förslaget bedöms vara förenligt med ÖP 2025 därför att planförslaget medger en 
utbyggnad av befintlig verksamhet. 
 

Enligt gällande detaljplan är fastigheten betecknad som kvartersmark för industri 
där verksamheten inte får vara störande för omgivningen, högsta tillåtna 
byggnadshöjd är 8,0 meter och en utnyttjandegrad på 6000 m2 byggnadsyta ovan 

mark. Genomförandetiden har utgått. 
 

Detaljplanearbetet avses ske med utgångpunkt från reglerna i plan- och bygglagen 

(PBL 2010:900) i dess lydelse efter januari 2015. Med hänsyn till att planförslaget 

inte är av betydande intresse för allmänheten eller i övrigt är av stor betydelse 
handläggs detaljplanen med begränsat standardförfarande. Förutsättningarna för 

ett begränsat standardförfarande är att planförslaget ska godkännas av 
samrådskretsen, om inte så sker övergår processen till ett standardförfarande. 
 

Motivering av beslut 

Inkomna synpunkter som framförts under samrådstiden 11 juni - 2 juli 2018, har 
behandlats och bemötts i bifogad samrådsredogörelse.  
 

Nedan redovisas en kort sammanfattning av de synpunkter på förslaget som 
inkommit. Därtill vilka förändringar och tillägg till detaljplanen som föreslås. 
 

Miljönämnden östra Skaraborg anser att planhandlingarna behöver kompletteras 
med information om att fastigheten finns med länsstyrelsens databas över 
potentiellt förorenade områden (EBH-stödet). Inför exploatering på fastigheten 
behöver eventuella förekomster av föroreningar utredas.  
 

Med anledning av under granskningen inkomna synpunkter, föreslås följande 
förändringar och tillägg göras i detaljplanen: 
 

Planbeskrivningen har kompletterats med informationen om att planområdet 
potentiellt kan innehålla markföroreningar och plankartan har kompletterats med 

en bestämmelse om utökad bygglovplikt som anger att utredning om förekomst av 
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eventuella föroreningar och eventuell sanering ska genomföras innan startbesked 

får ges. 
 

Justering av planhandlingarna enligt ovan bedöms inte föranleda att planförslaget 

behöver ställas ut för granskning. 
 

Handlingar 

TU Detaljplan för Ventilen 2, antagande 

Planbeskrivning antagande 

Plankarta antagande 
Samrådsredogörelse 
Tjänsteskrivelse antagande 

Bilaga A Undersökning Ventilen 2 
Bilaga B Schaktning i områden utfyllda med formsand 
 

 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                                
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 KS § 186/18  

Detaljplan för kv Kurorten - Studentbostäder  
KS2017.0138 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 181/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 186/18 

 
 
 

Beslut  

Kommunstyrelsen antar Detaljplan för kv Kurorten – Studentbostäder.  
 

Bakgrund 

Syftet med detaljplanen är att möjliggöra studentbostäder i anslutning till befintlig 
bebyggelse i kv. Kurorten 1 och Kurorten 3. Hänsyn ska tas till befintliga värden i 
Boulognerparken samt möjligheter till en eventuell förlängning av tuben till och 

från resecentrum. Kommunstyrelsen beslutade 2018-05-07 § 118/18 att ge sektor 
samhällsbyggnad i uppdrag att genomföra granskning gällande förslag till 
detaljplan för kv Kurorten - Studentbostäder. 

 

I projektet planeras ett från väster 10 våningar och mot öster 12 våningar högt 
bostadshus för studentboende. Huset som planeras för 132 lägenheter föreslås att 
placeras i slänten mot Boulognerskogen. Hälften av lägenheterna samt de två 

souterrängplanen vänds mot Boulognerskogen medan övriga har utsikt mot 
centrum och Billingsluttningen. Byggnaden avses få två entréer, dels från 
Kurortsvägen men även mot Boulognerskogen. 
 

Planområdet ligger centralt i Skövde mellan resecentrum och Boulognerparken. 
Närheten och kopplingen till högskolan gör detta till ett attraktivt område för 

studenter.  
 

AB Skövdebostäder inkom den 14 oktober 2016 med en skriftlig ansökan om 
markanvisning på fastigheten Kurorten 2 m.fl. för ca 108 studentbostäder. Ca 2 500 

kvadratmeter av del av Kurorten 2 och del av Skövde 5:250 har reserverats till och 
med den 1 maj 2018. Innan arbetet med detaljplanen inleds skall riskutredning och 
utredningar av immissioner genomföras. AB Skövdebostäder har inlämnat en 

översiktlig bullerutredning, vibrationsutredning samt en kvantitativ riskutredning 
för kvarteret Kurorten.  
 

I Översiktsplan 2025 utpekas planområdet som ett område för centrumbebyggelse. 
Den fördjupade översiktsplanen (FÖP) för centrala Skövde redovisar möjligheter 
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att komplettera med en fjärde byggnad för studentbostäder. Förslaget berör 

gällande detaljplan 1496K-DP478 där området är utpekat som parkområde. 
 
Förslaget 

AB Skövdebostäder har redovisat skisser och illustrationer på ny bebyggelse i tolv 
våningar varav två våningar är i souterräng ned mot Boulognerparken. På grund av 
risk i samband med järnvägen behövs dels två entréer, en mot Kurortsvägen samt 
en möjlig utrymningsväg ut mot Boulognerparken.  

 
En ny byggnad på platsen ska förhålla sig till befintlig bebyggelse och struktur, 

samtidigt viktigt att ytterligare stärka G/C-stråket till högskolan. 
 

Boulognerskogen är idag en naturpark av skiftande karaktär med inslag av såväl 
bokskog som högvuxen tallskog. Då parkmark tas i anspråk har en trädinventering 

utförts som visar att det finns sju (stamdiameter mellan 1,6-3,6 m) mycket 
skyddsvärda träd som kommer att påverkas av byggnationen och måste fällas. De 
träd som tas ned föreslås att ersättas inom kvartersmark alternativt i 
Boulognerskogen. Kompensationsåtgärderna regleras i markanvisnings-

avtal/köpeavtal. 
 

Planområdet är väl tillgodosett ur kollektivtrafiksynpunkt i anslutning till 

resecentrum med tågtrafik, landsbygds-, och stadsbussar. Skövde resecentrum 

med järnvägsstation samt bussterminal för landsorts- och stadstrafik ligger direkt 
väster om planområdet. 
 

På grund av det centrala läget anser sektor samhällsbyggnad att parkeringspolicyn 
kan frångås och att eventuellt parkeringsbehov kan tillgodoses genom 
samutnyttjande av befintlig parkering inom fastigheten Kurorten 1 (fastigheten ägs 

av AB Skövdebostäder) samt i kvarteret Mode där uppförandet av ett parkeringshus 
för ca 600 personbilar pågår. Cykelparkeringar kommer att finnas på båda 
gavlarna på plan 1 och 3, totalt ca 132 platser. 
 

Trafik angör byggnaden från Kavelbrovägen via Kurortsvägen. Den befintliga 

vändytan, som även finns reglerad i gällande detaljplan som allmän platsmark 

gata, kommer vid exploateringen att slopas och marken planläggs för 
bostadsändamål. Som ersättning för vändytan ska befintlig parkering inom 
fastigheten Kurorten 2, söder om planområdet byggas om så att rundkörning blir 
möjlig. Parkeringen är i gällande detaljplan betecknad som kvartersmark för 

parkering (P). 
 

Förslaget till detaljplan är förenligt med ÖP 2025 och FÖP:en och bedöms inte 

medföra någon betydande miljöpåverkan. Däremot bedöms detaljplanen kunna 
vara av stort allmänt intresse, och föreslås därför upprättas genom ett utökat 
förfarande.  Ett antagande av detaljplanen beräknas ske i sept 2018. Planavtal har 

upprättats med exploatören AB Skövdebostäder för att fördela kostnaderna. 
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Motivering av beslut 
Inkomna synpunkter och/eller invändningar som framförts under samrådstiden 22 
januari - 12 februari, har behandlats och bemötts i bifogad samrådsredogörelse.  
 

Granskningen har ägt rum under tiden 14 maj till 4 juni 2018. Totalt har 11 
skrivelser inkommit, varav 6 st utan erinran. Inkomna synpunkter har behandlats 
och bemötts i bifogat granskningsutlåtande. Nedan redovisas en kort 

sammanfattning av de större synpunkter och/eller invändningar mot förslaget som 
inkommit. Därtill vilka förändringar och tillägg till detaljplanen som föreslås. 
 

Länsstyrelsen anser att kommunen inte har visat att MKN för luft klaras på platsen 
och framför att en spridningsberäkning behöver göras som omfattar alla källor till 
kvävedioxid i planområdet. Utredningen ska visa års-, dygns- och timvärde av 

halter av partiklar, kväveoxid, bensen och för maximalt utnyttjad tillståndsgiven 
produktion vid Volvo. (LS) 
 

Ett samlat grepp behöver tas över allt buller i området (Volvo, tåg, trafik osv), där 

även problematiken kring lågfrekvent buller ska beaktas. (LS) 
 

En ny vibrationsutredning bör utföras, där bedömningen vilar på verkliga 

uppmätta vibrationsnivåer och frekvenser. (Trafikverket) 
 

Kultur- och fritidsnämnden avråder från byggnation då det har ett stort kultur- och 

naturhistoriskt värde. Det finns sju stycken skyddsvärda träd som måste fällas. 
(KFN) 
 

Bullerutredningen har inte reviderats på det sätt som miljönämnden efterfrågade i 

samrådet. Planhandlingarna behöver säkerställa att riktvärdena för 
verksamhetsbuller och lågfrekvent buller är möjliga att uppfylla samt om det krävs 
ytterligare åtgärder. (MN)   
 

Med anledning av under granskningen inkomna synpunkter, föreslås följande 

förändringar och tillägg göras i detaljplanen: 
 

En luftkvalitetsutredning har efter granskningen genomförts, luftkvaliteten 
bedöms vara godkänd och samtliga miljökvalitetsnormer och miljökvalitetsmål 
innehålls. Resultatet av luftkvalitetsutredningen och dokumentationen har 

inarbetats i planbeskrivningen. 
 

En ny vibrationsutredning har efter granskningen genomförts, den totala 

bedömningen är att vibrationsnivåer innehålls i ställda krav med marginal. 
Resultatet av de kompletterande mätningarna och dokumentationen har inarbetats 
i planbeskrivningen. 
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Kultur och fritidsnämnden avråder från byggnation med anledning av att 

skyddsvärda träd måste fällas. Det finns idag en stor brist på studentlägenheter i 
Skövde och det centrala läget i anslutning till Högskolan Skövde, befintliga 
studentbostäder och Resecentrum har inneburit att vid avvägning mellan olika 

viktiga intressen har bostadsbebyggelsen ansetts väga över. Planförslaget innebär 
att träd kommer att behöva tas ner och därför har man avtalat om 
kompensationsåtgärder för nedtagning av träden i ett markanvisningsavtal som 
träffats mellan byggherren och Skövde kommun KS § 165/18 2018-06-18.  
 

Efter granskningen har en ny utredning genomförts för att utreda utomhusbuller 

inför uppförandet av studentboendet samt att utreda de synpunkter som funnits 

angående buller från Länsstyrelsen och Miljönämnden Östra Skaraborg på 
detaljplanen. Resultatet av de kompletterande mätningarna och dokumentationen 
har inarbetats i planbeskrivningen. 
 

Justering av planhandlingarna enligt ovan bedöms inte föranleda att planförslaget 
behöver ställas ut för ny granskning. 
 

Handlingar 

TU Detaljplan för kv Kurorten - Studentbostäder  
Plankarta antagande kv Kurorten - Studentbostäder 

Samrådsredogörelse Kv Kurorten - Studentbostäder 180409 

Tjänsteskrivelse antagande 
Granskningsutlåtande Kv Kurorten - Studentbostäder 180814 
Planbeskrivning antagande kv Kurorten - Studentbostäder 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                                
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KS § 187/18  

Detaljplan för Bostället 23 - 24 mm, uppdrag 
KS2018.0350 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 182/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 187/18 

 
 
 

Beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att upprätta 
detaljplan för Bostället 23-24.  
 

Bakgrund 
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra för byggnation av ca. 140 lägenheter. 
Förslaget är förenligt med ÖP 2025 och FÖP Centrum. Exploateringen innebär att 

centralt belägna bostäder tillskapas vilket är i linje med uppsatta visionsmål. 
 

Detaljplanen tas fram parallellt med ett planprogram för Mariesjö. 

Planprogrammet bedöms vara av stort allmänt intresse, och så även detaljplanen. 
Av denna anledning handläggs planen med ett utökat förfarande. Detaljplanen 
bedöms kunna antas fjärde kvartalet 2019. Planavtal ska upprättas med 
exploatörerna för att fördela kostnaderna. 
 

Planområdet ligger i stadsdelen Mariesjö, ca. 1,5 km. nordost om Skövde centrum, 
och omfattar fastigheterna Bostället 23 och 24. Området gränsar till 

småhusbebyggelse i väster och söder, och till verksamhetsområden i norr och 
öster. 
 

Bostället 23  är idag planlagd för garageändamål och inrymmer en byggnad som 

tidigare varit föreningslokal för FMCK. På Bostället 24 finns en byggnad med 
kulturhistoriska värden, Xenia-huset, som inrymmer omkring 60 st. studentrum 
samt restaurang och café i bottenplan. Vid planarbetet utreds möjligheten att 

planlägga Bostället 23 för bostadsändamål, och Bostället 24 för bostäder och 
centrumverksamhet. Utgångspunkten är att Xenia-huset ska bevaras och att 
byggnadens kulturhistoriska värden ska regleras på plankartan. 
 

Detaljplanen tas fram parallellt med ett planprogram för Mariesjö. 
Planprogrammet syftar bland annat till att säkerställa den framtida 

bebyggelsestrukturen. Detaljplanen för Bostället 23 och 24 blir ett första led i 
omvandlingen, varför den tilltänkta bebyggelsen behöver överensstämma med 

planprogrammets intentioner. Hur gaturummet utformas utmed Mariesjövägen 
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och Bangårdsgatan, samt vilka höjder på bebyggelsen som är lämpliga i 

förhållande till omgivande bebyggelse, blir därför centrala frågor vid detaljplanens 
utformning. 
 

Förslaget bedöms som förenligt med ÖP 2025 och FÖP Centrum. I ÖP 2025 ligger 
planområdet i gränssnittet mellan två kategorier av markanvändning; "Befintliga 
bostäder" och "verksamheter". I FÖP Centrum ingår planområdet i ett så kallat 
förtätningsområde avsett för kontor, verksamheter, utbildning, bostäder och park. 
 

Motivering till beslut 

En exploatering av området innebär att ca. 140 centralt belägna lägenheter kan 

tillskapas och att nya centrumverksamheter kan etableras. 
 

Enligt SSB:s bedömning ska detaljplanearbetet särskilt beakta betydelsen av att 

åstadkomma ett tydligt gaturum mot Mariesjövägen och Bangårdsgatan. Stor vikt 
ska även läggas vid hänsynstagande gentemot omkringliggande bebyggelse vad 
gäller avstånd, höjder och gestaltning. Även Xenia-husets kulturhistoriska värde 
behöver särskilt beaktas och förtydligas. 
 
 

Handlingar 

TU Detaljplan för Bostället 23 - 24 mm, uppdrag 

Tjänsteskrivelse uppdrag 
 
 

Skickas till 

AB Skövdebostäder, Box 
303, 541 27 Skövde           

          

 

 

AB Skövde Bostället 24 med flera, 

Flöjelbergsgatan 14B 

431 37 Mölndal 
 
 

Sektor samhällsbyggnad 
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 KS § 188/18 Avslut av uppdraget att upprätta planprogram för 

Hentorp 
KS2015.0503 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 200/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 188/18 

 
 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att avsluta uppdraget att upprätta planprogram för 
Hentorp. 
 

Bakgrund 
Kommunstyrelsen gav 2015.11.30. §229/15, sektor samhällsbyggnad i uppdrag att ta 
fram ett program för Hentorp. Syftet med programmet var att utreda 

förutsättningar och möjligheter för nya bostäder i Hentorp. Programförslaget 
innehöll tio områden som föreslogs utvecklas och ge möjlighet till 300-800 bostäder 
samt förskola och område för dagvattenhantering. 

 
Kommunstyrelsen gav 2016.11.07, § 215/16, sektor samhällsbyggnad i uppdrag att 
genomföra samråd för förslag till planprogram för Hentorp. Samråd har hållits den 
9 november till 30 december 2016. Meddelande om samråd utsändes den 9/11 2016 

via e-post till berörda kommunala nämnder, sektorer och bolag samt till 
remissinstanser. 
 

Planprogrammet väckte stort intresse hos allmänheten och politik och över 80 
yttranden mottogs av planenheten.  
 

Motivering till beslut 

Skövde kommun befinner sig i en expansiv fas och målet är att nå 60 000 invånare 
till år 2025. Hentorp är en välfungerande stadsdel med god infrastruktur, närhet till 
skola, service och grönområden. Vilket gör att området är mycket intressant för 

framtida utveckling och förtätning. 
 
Under samrådsskedet inkom flera synpunkter som lett till att sektor 

samhällsbyggnad måste omvärdera programförslaget och studera möjliga framtida 
utvecklingsområden närmare. Därför önskar sektor samhällsbyggnad att avsluta 
programarbetet till fördel för andra planprogramsuppdrag.  
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Skulle det bli aktuellt med nya bostäder i Hentorp framöver kommer de 

utredningar som gjorts att ligga till grund för kommande beslut och framtida 
detaljplaner.  
 

 

Handlingar 

TU Avslut av uppdraget att upprätta planprogram för Hentorp 
Tjänsteskrivelse 

 

 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                                 
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KS § 189/18  

Skövde kommuns yttrande över Utbildningsdepartementets remiss 
angående Promemorian ”Uppföljningssamtal med personer som 
studerar med studiestartsstöd (U2018/01589/GV)” 
KS2018.0273 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 183/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 189/18 

 

 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att lämna yttrande enligt nedan som Skövde kommuns 

svar på remissen av Promemorian Uppföljningssamtal med personer som studerar 
med studiestartstöd (U2018/01589/GV). 
 
 

Bakgrund 
Skövde kommun har givits möjlighet att yttra sig över ovanstående Promemoria 

avseende förslag till ändringar i lagen (2017:527) om studiestartsstöd och 

förordningen (2011:1108) om vuxenutbildning.  
 

Dessa ändringar innebär att kommunerna blir ansvariga för att uppföljningssamtal 

hålls med de personer som studerar med studiestartsstöd i syfte att öka dessa 
personers möjligheter att fullfölja sina studier och etablera sig på 
arbetsmarknaden. 
 

Skövde kommun ställer sig positiva till förslaget med obligatoriska 

uppföljningssamtal för personer som studerar med studiestartsstöd. 

Uppföljningssamtal för dessa personer förekommer redan idag genom studie- och 

yrkesvägledare inom vuxenutbildningen. 

 

Skövde kommun har dock följande kommentarer på innehållet i förslagen: 

 

1) Förslaget i förordningen om vuxenutbildning är att uppföljningssamtalet 

ska hållas inom 4 veckor från det att eleven påbörjat sin utbildning. 

Skövde kommuns kommentar: 

Vi anser att 4 veckor är för tidigt att hålla uppföljningssamtal. Många elever 

som studerar inom vuxenutbildningen har en längre startsträcka i sin 

studieteknik. Det tar längre tid för de som är studiesvaga att komma in i en 
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studieteknik som fungerar för individen. Då är 4 veckor för tidigt. De som 

beviljas studiestartsstöd kan dessutom få stödet i maximalt 50 veckor vilket 

många även utnyttjar. Skövde kommuns förslag är då att 8 veckor är en 

rimligare tid för uppsamlingssamtalet. 

 

2) Skövde kommun anser även att det ska finnas en frihet att utföra 

uppsamlingssamtalet på olika sätt. Det ska inte regleras att samtalet måste 

ske vid ett fysiskt möte utan kan lika gärna ske digitalt. 

 

3) Skövde kommun anser att det är viktigt att det tas fram någon form av mall 

med riktlinjer för hur innehållet i ett uppföljningssamtal kan se ut. 

 

Handlingar 

TU Skövde kommuns yttrande över Utbildningsdepartementets remiss 
angående Promemorian ”Uppföljningssamtal med personer som 
studerar med studiestartsstöd (U2018/01589/GV)” 
 
 

Skickas till 

Johan Strömberg                            

Utbildningsdepartementet 
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KS § 190/18  

Remiss - ansökan om nätkoncession för ny kraftledning i 
markutförande från Vadsbovägen till ny transformatorstation OT72 
på Ekängsvägen i Skövde kommun (Dnr 2017-103436) 
KS2018.0344 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 184/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 190/18 

 

 
 

Beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att nedanstående skrivning skall utgöra Skövde 

kommuns yttrande i ärendet. 
 

Bakgrund 

Vattenfall Eldistribution AB har ansökt hos Energimarknadsinspektionen om 

nätkoncession för anläggande av ny markkabel från Vadsbovägen till den 

transformatorstation som kommer att byggas på Ekängsvägen i Skövde. 
Transformatorstationen ersätter den som finns på Bangatan. Skövde kommun har 
tidigare träffat avtal med Vattenfall om flytt av transformatorstationen. I yttrandet 

anges bland annat att Skövde kommun förespråkar att tillstånd ges i enlighet med 
ansökan. 
 

Vattenfall Eldistribution AB har ansökt hos Energimarknadsinspektionen (Ei) om 
tillstånd att bygga och använda en kraftledning (nätkoncession för linje). Skövde 
kommun har den 30 maj 2018 beretts tillfälle att yttra sig över ansökan. Yttrandet 

skall inkomma till Ei senast den 6 september 2018. 
 

Vattenfalls ansökan föranleds av flytten av transformatorstation OT72 från 
Bangatan å fastigheten Motorn 1 till Ekängsvägen väster om Vadsbovägen på del av 

fastigheten Skövde 4:53. 
 

Ansökan avser förläggning av en ny markkabel från Vadsbovägen till ny 

transformatorstation OT72 på Ekängsvägen i Skövde (ledningslittera TL162). Den 
ska drivas med 22 kilovolt (kV, nominell spänning) och konstrueras för 24 kilovolt 
(kV, konstruktionsspänning).  
 

Den nya markkabeln, som uppgår till cirka 50 meter, ersätter cirka 900 meter 
befintlig kabel som ligger på sträckan mellan befintlig transformatorstation på 

Bangatan och Vadsbovägen/Ekängsvägen. 
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Det är Ei som avgör om ledningen ska få tillstånd. Ei utreder ledningens påverkan 
på samhällsbyggnaden, miljön och människors hälsa. Skövde kommun är 
obligatorisk remissinstans och kommunens svar krävs således för att Ei skall 

kunna fatta ett beslut.  
 

Kommunfullmäktige har efter beslut tecknat avtal med Vattenfall Eldistribution AB 
om flytt av ovan nämnda transformatorstation (KF § 116/16, 2016-09-26, 

KS2015.0259). Vidare har ny detaljplan för transformatorstationens nya läge 
antagits och beslutet har vunnit laga kraft (KS § 169/17, 2017-09-04, KS2017.0111). 
 

I det samråd som föregått ansökan har Skövde kommun avgivit ett skriftligt 
yttrande i vilket bland annat anges: att det inte finns några kända konflikter med 
hänsyn till naturmiljö, kulturmiljö med mera, att ledningsträckningen inte bedöms 

strida mot gällande detaljplaner och att detaljprojekteringen särskilt ska beakta 
VA-ledningar, fiberkanalisationer och fjärrvärmeledningar (MEX.2017.277, 2017-
05-03). 
 

Yttrande 
Skövde kommun konstaterar att ledningen är förenlig med kommunens 
detaljplaner och områdesbestämmelser. Ledningen passerar förskolan Solrosen på 

Ekängsvägen vilket Vattenfall behandlar i sin ansökan. Om skyddsåtgärder finns 

inget att säga förutom att detaljprojektering och genomförande förutsätts 
genomföras i nära samarbete med Skövde kommun. På så sätt kan störningar av 

medborgare och boende samt skador på den kommunala infrastrukturen 
förebyggas. 
 

Skövde kommun förespråkar att tillstånd ges i enlighet med ansökan. Flytten av 

den befintliga transformatorstationen från Badhusgatan till Ekängsvägen väster 
om Vadsbovägen är orsaken till föreliggande ansökan från Vattenfall. För Skövde 
kommun är denna flytt högst väsentlig eftersom det är en förutsättning för att helt 

kunna utveckla det så kallade Arenaområdet som ligger mellan Norra Bergvägen-
Vadsbovägen-Majorsgatan-Badhusgatan inklusive Motorn 1 och 5. Detta är en 

framtidssatsning med målsättningen att förstärka centrala Skövde som en attraktiv 

och kreativ mötesplats. 
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Handlingar 

TU Remiss - ansökan om nätkoncession för ny kraftledning i 

markutförande från Vadsbovägen till ny transformatorstation OT72 på 
Ekängsvägen i Skövde kommun (Dnr 2017-103436) 
Handling 02 Koncessionskarta TL162 

Handling Remiss_1018138 
Handling Tjänsteskrivelse KSAU, yttrande över begärd nätkoncession 
Handling 01 Ansökan 
 
 

Skickas till 

registrator@ei.se                        

Sektor samhällsbyggnad 
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KS § 191/18  

Remiss - ansökan om nätkoncession för ny kraftledning i 
markutförande från Vadsbovägen till ny transformatorstation OT72 
på Ekängsvägen i Skövde kommun (Dnr 2017-103433) 
KS2018.0346 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 185/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 191/18 

 

 
 

Beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att nedanstående skrivning skall utgöra Skövde 

kommuns yttrande i ärendet. 
 

Bakgrund 
Vattenfall Eldistribution AB har ansökt hos Energimarknadsinspektionen om 

nätkoncession för anläggande av ny markkabel från Vadsbovägen till den 
transformatorstation som kommer att byggas på Ekängsvägen i Skövde. 

Transformatorstationen ersätter den som finns på Bangatan. Skövde kommun har 

tidigare träffat avtal med Vattenfall om flytt av transformatorstationen. I yttrandet 
anges bland annat att Skövde kommun förespråkar att tillstånd ges i enlighet med 
ansökan. 
 

Vattenfall Eldistribution AB har ansökt hos Energimarknadsinspektionen (Ei) om 
tillstånd att bygga och använda en kraftledning (nätkoncession för linje). Skövde 
kommun har den 30 maj 2018 beretts tillfälle att yttra sig över ansökan. Yttrandet 

skall inkomma till Ei senast den 6 september 2018. 
 

Vattenfalls ansökan föranleds av flytten av transformatorstation OT72 från 

Bangatan å fastigheten Motorn 1 till Ekängsvägen väster om Vadsbovägen på del av 
fastigheten Skövde 4:53. 
 

Ansökan avser förläggning av en ny markkabel från Vadsbovägen till 
transformatorstation OT72 på Ekängsvägen i Skövde (ledningslittera OL7S3). Den 
ska drivas med 132 kilovolt (kV, nominell spänning) och konstrueras för 145 
kilovolt (kV, konstruktionsspänning).  
 

Den nya markkabeln, som uppgår till cirka 50 meter, ersätter cirka 900 meter 
befintlig kabel som ligger på sträckan mellan befintlig transformatorstation på 

Bangatan och Vadsbovägen/Ekängsvägen. 
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Det är Ei som avgör om ledningen ska få tillstånd. Ei utreder ledningens påverkan 

på samhällsbyggnaden, miljön och människors hälsa. Skövde kommun är 
obligatorisk remissinstans och kommunens svar krävs således för att Ei skall 
kunna fatta ett beslut.  
 

Kommunfullmäktige har efter beslut tecknat avtal med Vattenfall Eldistribution AB 
om flytt av ovan nämnda transformatorstation (KF § 116/16, 2016-09-26, 
KS2015.0259). Vidare har ny detaljplan för transformatorstationens nya läge 

antagits och beslutet har vunnit laga kraft (KS § 169/17, 2017-09-04, KS2017.0111). 
 

I det samråd som föregått ansökan har Skövde kommun avgivit ett skriftligt 

yttrande i vilket bland annat anges: att det inte finns några kända konflikter med 
hänsyn till naturmiljö, kulturmiljö med mera, att ledningsträckningen inte bedöms 
strida mot gällande detaljplaner och att detaljprojekteringen särskilt ska beakta 

VA-ledningar, fiberkanalisationer och fjärrvärmeledningar (MEX.2017.277, 2017-
05-03). 
 

Yttrande 

Skövde kommun konstaterar att ledningen är förenlig med kommunens 
detaljplaner och områdesbestämmelser. Ledningen passerar förskolan Solrosen på 
Ekängsvägen, vilket Vattenfall behandlar i sin ansökan. Om skyddsåtgärder finns 

inget att säga förutom att detaljprojektering och genomförande förutsätts 

genomföras i nära samarbete med Skövde kommun. På så sätt kan störningar av 
medborgare och boende samt skador på den kommunala infrastrukturen 

förebyggas. 
 

Skövde kommun förespråkar att tillstånd ges i enlighet med ansökan. Flytten av 
den befintliga transformatorstationen från Badhusgatan till Ekängsvägen väster 

om Vadsbovägen är orsaken till föreliggande ansökan från Vattenfall. För Skövde 
kommun är denna flytt högst väsentlig eftersom det är en förutsättning för att helt 
kunna utveckla det så kallade Arenaområdet som ligger mellan Norra Bergvägen-

Vadsbovägen-Majorsgatan-Badhusgatan inklusive Motorn 1 och 5. Detta är en 
framtidssatsning med målsättningen att förstärka centrala Skövde som en attraktiv 

och kreativ mötesplats. 
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Handlingar 

TU Remiss - ansökan om nätkoncession för ny kraftledning i 

markutförande från Vadsbovägen till ny transformatorstation OT72 på 
Ekängsvägen i Skövde kommun (Dnr 2017-103433) 
Koncessionskarta OL7S3 

Remiss 
Tjänsteskrivelse, yttrande  
Ansökan 
 
 

Skickas till 

registrator@ei.se                     

Sektor samhällsbyggnad 
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KS § 192/18  

Remiss - ansökan om nätkoncession för ny kraftledning i 
markutförande från Staketsgränd till ny transformatorstation OT72 
på Ekängsvägen i Skövde kommun (Dnr 2017-103437) 
KS2018.0347 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 186/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 192/18 

 

 
 

Beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att nedanstående skrivning skall utgöra Skövde 

kommuns yttrande i ärendet. 
 

Bakgrund 
Vattenfall Eldistribution AB har ansökt hos Energimarknadsinspektionen om 

nätkoncession för anläggande av ny markkabel från Staketgränd till den 
transformatorstation som kommer att byggas på Ekängsvägen i Skövde. Den nya 

transformatorstationen ersätter den befintliga på Bangatan. Skövde kommun har 

tidigare träffat avtal med Vattenfall om flytt av transformatorstationen. I yttrandet 
anges bland annat att Skövde kommun förespråkar att tillstånd ges i enlighet med 
ansökan. 
 

Vattenfall Eldistribution AB har ansökt hos Energimarknadsinspektionen (Ei) om 
tillstånd att bygga och använda en kraftledning (nätkoncession för linje). Skövde 
kommun har den 30 maj 2018 beretts tillfälle att yttra sig över ansökan. Yttrandet 

skall inkomma till Ei senast den 6 september 2018. 
 

Vattenfalls ansökan föranleds av flytten av transformatorstation OT72 från 

Bangatan å fastigheten Motorn 1 till Ekängsvägen väster om Vadsbovägen på del av 
fastigheten Skövde 4:53. 
 

Ansökan avser förläggning av en ny markkabel från Staketgatan till ny 
transformatorstation OT72 på Ekängsvägen i Skövde (ledningslittera OL7S2). Den 
ska drivas med 132 kilovolt (kV, nominell spänning) och konstrueras för 145 
kilovolt (kV, konstruktionsspänning).  
 

Den nya markkabeln, som uppgår till cirka 1 000 meter, ersätter cirka 100 meter 
befintlig kabel som ligger på sträckan mellan befintlig transformatorstation på 

Bangatan och Staketgatan. 
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Det är Ei som avgör om ledningen ska få tillstånd. Ei utreder ledningens påverkan 

på samhällsbyggnaden, miljön och människors hälsa. Skövde kommun är 
obligatorisk remissinstans och kommunens svar krävs således för att Ei skall 
kunna fatta ett beslut.  
 

Kommunfullmäktige har efter beslut tecknat avtal med Vattenfall Eldistribution AB 
om flytt av ovan nämnda transformatorstation (KF § 116/16, 2016-09-26, 
KS2015.0259). Vidare har ny detaljplan för transformatorstationens nya läge 

antagits och beslutet har vunnit laga kraft (KS § 169/17, 2017-09-04, KS2017.0111). 
 

I det samråd som föregått ansökan har Skövde kommun avgivit ett skriftligt 

yttrande i vilket bland annat anges: att det inte finns några kända konflikter med 
hänsyn till naturmiljö, kulturmiljö med mera, att ledningsträckningen inte bedöms 
strida mot gällande detaljplaner och att detaljprojekteringen särskilt ska beakta 

VA-ledningar, fiberkanalisationer och fjärrvärmeledningar (MEX.2017.277, 2017-
05-03). 
 

Yttrande 

Skövde kommun konstaterar att ledningen är förenlig med kommunens 
detaljplaner och områdesbestämmelser. Ledningen passerar förskolan Solrosen på 
Ekängsvägen, Montessoriskolan och äldreboendet Tomtegården på Gamla 

Kungsvägen vilket Vattenfall behandlar i sin ansökan. Om skyddsåtgärder finns 

inget att säga förutom att detaljprojektering och genomförande förutsätts 
genomföras i nära samarbete med Skövde kommun. På så sätt kan störningar av 

medborgare och boende samt skador på den kommunala infrastrukturen 
förebyggas. 
 

Skövde kommun förespråkar att tillstånd ges i enlighet med ansökan. Flytten av 

den befintliga transformatorstationen från Badhusgatan till Ekängsvägen väster 
om Vadsbovägen är orsaken till föreliggande ansökan från Vattenfall. För Skövde 
kommun är denna flytt högst väsentlig eftersom det är en förutsättning för att helt 

kunna utveckla det så kallade Arenaområdet som ligger mellan Norra Bergvägen-
Vadsbovägen-Majorsgatan-Badhusgatan inklusive Motorn 1 och 5. Detta är en 

framtidssatsning med målsättningen att förstärka centrala Skövde som en attraktiv 

och kreativ mötesplats. 
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Handlingar 

TU Remiss - ansökan om nätkoncession för ny kraftledning i 

markutförande från Staketsgränd till ny transformatorstation OT72 på 
Ekängsvägen i Skövde kommun (Dnr 2017-103437) 
Koncessionskarta OL7S2 2017_103437 

Remiss 
Tjänsteskrivelse, Yttrande 
Ansökan  
 
 

Skickas till 

registrator@ei.se                             

Sektor samhällsbyggnad 
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KS § 193/18  

Remiss - ansökan om nätkoncession för nya kraftledningar i 
markutförande från Vadsbovägen till ny transformatorstation OT72 
på Ekängsvägen i Skövde kommun (Dnr 2017-103434) 
KS2018.0348 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 187/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 193/18 

 

 
 

Beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att nedanstående skrivning skall utgöra Skövde 

kommuns yttrande i ärendet. 
 

Bakgrund 
Vattenfall Eldistribution AB har ansökt hos Energimarknadsinspektionen om 

nätkoncession för anläggande av två nya markkablar från Vadsbovägen till den 
transformatorstation som kommer att byggas på Ekängsvägen i Skövde. 

Transformatorstationen ersätter den som finns på Bangatan. Skövde kommun har 

tidigare träffat avtal med Vattenfall om flytt av transformatorstationen. I yttrandet 
anges bland annat att Skövde kommun förespråkar att tillstånd ges i enlighet med 
ansökan. 
 

Vattenfall Eldistribution AB har ansökt hos Energimarknadsinspektionen (Ei) om 
tillstånd att bygga och använda två kraftledningar (nätkoncession för linje). Skövde 
kommun har den 30 maj 2018 beretts tillfälle att yttra sig över ansökan. Yttrandet 

skall inkomma till Ei senast den 6 september 2018. 
 

Vattenfalls ansökan föranleds av flytten av transformatorstation OT72 från 

Bangatan å fastigheten Motorn 1 till Ekängsvägen väster om Vadsbovägen på del av 
fastigheten Skövde 4:53. 
 

Ansökan avser förläggning av två nya markkablar från Vadsbovägen (i höjd med 
gång- och cykelpassagen vid Ingemars grav) till transformatorstation OT72 på 
Ekängsvägen i Skövde (ledningslittera TL135P och TL135R). De ska drivas med 22 
kilovolt (kV, nominell spänning) och konstrueras för 24 kilovolt (kV, 

konstruktionsspänning).  
 

De nya markkablarna, som uppgår till cirka 1 100 meter vardera, ersätter cirka 700 

meter befintlig kabel vardera som ligger på sträckan mellan befintlig 

transformatorstation på Bangatan och Vadsbovägen. 
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Det är Ei som avgör om ledningarna ska få tillstånd. Ei utreder ledningarnas 

påverkan på samhällsbyggnaden, miljön och människors hälsa. Skövde kommun 
är obligatorisk remissinstans och kommunens svar krävs således för att Ei skall 
kunna fatta ett beslut.  
 

Kommunfullmäktige har efter beslut tecknat avtal med Vattenfall Eldistribution AB 
om flytt av ovan nämnda transformatorstation (KF § 116/16, 2016-09-26, 
KS2015.0259). Vidare har ny detaljplan för transformatorstationens nya läge 

antagits och beslutet har vunnit laga kraft (KS § 169/17, 2017-09-04, KS2017.0111). 
 

I det samråd som föregått ansökan har Skövde kommun avgivit ett skriftligt 

yttrande i vilket bland annat anges: att det inte finns några kända konflikter med 
hänsyn till naturmiljö, kulturmiljö med mera, att ledningsträckningen inte bedöms 
strida mot gällande detaljplaner och att detaljprojekteringen särskilt ska beakta 

VA-ledningar, fiberkanalisationer och fjärrvärmeledningar (MEX.2017.277, 2017-
05-03). 
 

Yttrande 

Skövde kommun konstaterar att ledningarna är förenliga med kommunens 
detaljplaner och områdesbestämmelser. Ledningarna passerar förskolan Solrosen 
på Ekängsvägen, Montessoriskolan och äldreboendet Tomtegården på Gamla 

Kungsvägen vilket Vattenfall behandlar i sin ansökan. Om skyddsåtgärder finns 

inget att säga förutom att detaljprojektering och genomförande förutsätts 
genomföras i nära samarbete med Skövde kommun. På så sätt kan störningar av 

medborgare och boende samt skador på den kommunala infrastrukturen 
förebyggas. 
 

Skövde kommun förespråkar att tillstånd ges i enlighet med ansökan. Flytten av 

den befintliga transformatorstationen från Badhusgatan till Ekängsvägen väster 
om Vadsbovägen är orsaken till föreliggande ansökan från Vattenfall. För Skövde 
kommun är denna flytt högst väsentlig eftersom det är en förutsättning för att helt 

kunna utveckla det så kallade Arenaområdet som ligger mellan Norra Bergvägen-
Vadsbovägen-Majorsgatan-Badhusgatan inklusive Motorn 1 och 5. Detta är en 

framtidssatsning med målsättningen att förstärka centrala Skövde som en attraktiv 

och kreativ mötesplats. 
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Handlingar 

TU Remiss - ansökan om nätkoncession för nya kraftledningar i 

markutförande från Vadsbovägen till ny transformatorstation OT72 på 
Ekängsvägen i Skövde kommun (Dnr 2017-103434) 
Remiss 

Tjänsteskrivelse Yttrande 
Ansökan 
Koncessionskarta TL135P 
 
 

Skickas till 

registrator@ei.se                              

Sektor samhällsbyggnad 
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KS § 194/18  

Remiss - ansökan om nätkoncession för ny kraftledning i 
markutförande från befintlig transformatorstation OT72 på 
Badhusgatan till ny transformatorstation OT72 på Ekängsvägen i 
Skövde kommun (Dnr 2017-103435) 
KS2018.0349 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 188/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 194/18 

 

 
 

Beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att nedanstående skrivning skall utgöra Skövde 

kommuns yttrande i ärendet. 
 

Bakgrund 

Vattenfall Eldistribution AB har ansökt hos Energimarknadsinspektionen om 
nätkoncession för anläggande av ny markkabel från befintlig transformatorstation 

på Badhusgatan till den transformatorstation som kommer att byggas på 

Ekängsvägen i Skövde. Den nya transformatorstationen ersätter den befintliga. 
Skövde kommun har tidigare träffat avtal med Vattenfall om flytt av 
transformatorstationen. I yttrandet anges bland annat att Skövde kommun 
förespråkar att tillstånd ges i enlighet med ansökan. 
 

Vattenfall Eldistribution AB har ansökt hos Energimarknadsinspektionen (Ei) om 
tillstånd att bygga och använda en kraftledning (nätkoncession för linje). Skövde 

kommun har den 30 maj 2018 beretts tillfälle att yttra sig över ansökan. Yttrandet 
skall inkomma till Ei senast den 6 september 2018. 
 

Vattenfalls ansökan föranleds av flytten av transformatorstation OT72 från 
Bangatan å fastigheten Motorn 1 till Ekängsvägen väster om Vadsbovägen på del av 
fastigheten Skövde 4:53. 
 

Ansökan avser förläggning av en ny markkabel från befintlig transformatorstation 
OT72 på Badhusgatan till ny transformatorstation OT72 på Ekängsvägen i Skövde 
(ledningslittera TL137). Den ska drivas med 45 kilovolt (kV, nominell spänning) 

och konstrueras för 52 kilovolt (kV, konstruktionsspänning).  
 

Den nya markkabeln, som uppgår till cirka 900 meter, ersätter cirka 50 meter 

befintlig kabel som ligger på sträckan mellan befintlig transformatorstation på 

Bangatan och Bangatan (inne på fastigheten Motorn 1). 
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Det är Ei som avgör om ledningen ska få tillstånd. Ei utreder ledningens påverkan 

på samhällsbyggnaden, miljön och människors hälsa. Skövde kommun är 
obligatorisk remissinstans och kommunens svar krävs således för att Ei skall 
kunna fatta ett beslut.  
 

Kommunfullmäktige har efter beslut tecknat avtal med Vattenfall Eldistribution AB 
om flytt av ovan nämnda transformatorstation (KF § 116/16, 2016-09-26, 
KS2015.0259). Vidare har ny detaljplan för transformatorstationens nya läge 

antagits och beslutet har vunnit laga kraft (KS § 169/17, 2017-09-04, KS2017.0111). 
 

I det samråd som föregått ansökan har Skövde kommun avgivit ett skriftligt 

yttrande i vilket bland annat anges: att det inte finns några kända konflikter med 
hänsyn till naturmiljö, kulturmiljö med mera, att ledningsträckningen inte bedöms 
strida mot gällande detaljplaner och att detaljprojekteringen särskilt ska beakta 

VA-ledningar, fiberkanalisationer och fjärrvärmeledningar (MEX.2017.277, 2017-
05-03). 
 

Yttrande 

Skövde kommun konstaterar att ledningen är förenlig med kommunens 
detaljplaner och områdesbestämmelser. Ledningen passerar förskolan Solrosen på 
Ekängsvägen, Montessoriskolan och äldreboendet Tomtegården på Gamla 

Kungsvägen vilket Vattenfall behandlar i sin ansökan. Om skyddsåtgärder finns 

inget att säga förutom att detaljprojektering och genomförande förutsätts 
genomföras i nära samarbete med Skövde kommun. På så sätt kan störningar av 

medborgare och boende samt skador på den kommunala infrastrukturen 
förebyggas. 
 

Skövde kommun förespråkar att tillstånd ges i enlighet med ansökan. Flytten av 

den befintliga transformatorstationen från Badhusgatan till Ekängsvägen väster 
om Vadsbovägen är orsaken till föreliggande ansökan från Vattenfall. För Skövde 
kommun är denna flytt högst väsentlig eftersom det är en förutsättning för att helt 

kunna utveckla det så kallade Arenaområdet som ligger mellan Norra Bergvägen-
Vadsbovägen-Majorsgatan-Badhusgatan inklusive Motorn 1 och 5. Detta är en 

framtidssatsning med målsättningen att förstärka centrala Skövde som en attraktiv 

och kreativ mötesplats. 
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Handlingar 

TU Remiss - ansökan om nätkoncession för ny kraftledning i 

markutförande från befintlig transformatorstation OT72 på Badhusgatan 
till ny transformatorstation OT72 på Ekängsvägen i Skövde kommun (Dnr 
2017-103435) 

Remiss 
Tjänsteskrivelse Yttrande 
Ansökan 

Koncessionskarta 
 

 

Skickas till 

Registrator@ei.se                            
Sektor samhällsbyggnad 
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KS § 195/18  

Remiss Grön infrastruktur Dnr. 500-32159-2015 
KS2018.0343 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 199/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 195/18 

 
 
 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen besvarar förslaget med följande yttrande. 
 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 

 

Yrkanden 
Marie Ekman (S), Maria Hjärtqvist (S), Robert Ciabatti (S), Bjarne Medin (S),  
Dag Fredriksson (V) och Roger Almgren (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens 

arbetsutskotts förslag till yttrande beslut. 
 
Ulrica Johansson (C), Ulla-Britt Hagström (L) och Conny Brännberg (KD) yrkar 
bifall Alliansens förslag till yttrande.   

 
 
Beslutsgången 

Ordföranden ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt Alliansens yttrande.   
 

Votering begärs. 

 
Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång. 
Ja-röst för bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till yttrande. 

Nej-röst för bifall till Alliansens förslag till yttrande.  
 
Omröstningsresultat 

Med 8 röster för bifall till Alliansens förslag till yttrande mot 7 röster för bifall till 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till yttrande beslutar kommunstyrelsen 
att bifalla Alliansens förslag till yttrande. 
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Följande röstar nej (8 st): Katarina Jonsson (M), Ulrica Johansson (C), Magnus 

Hammar (M), Gunvor Kvick (C), Torbjörn Bergman (M), Ulla-Britt Hagström (L), 
Conny Brännberg (KD) och Philip Segell (M).  
 

Följande röstar ja (7 st): Marie Ekman (S), Maria Hjärtqvist (S), Robert Ciabatti (S), 
Roger Almgren (MP), Bjarne Medin (S), Dag Fredriksson (V) och Jerzy Kucier (SD).  
 
 

Yttrande 
 

Sammanfattning 

Länsstyrelsen har på uppdrag av regeringen tagit fram ett förslag till regional 
handlingsplan för grön infrastruktur. Handlingsplanen beskriver länets natur och 
hur grön infrastruktur kan stärkas genom ett antal föreslagna åtgärder. Många av 

åtgärderna som föreslås ligger i linje med regionala och nationella miljömål. Hur 
handlingsplanen kan användas för att förstärka fysisk planering i kommunen är 
svårtolkat i dagsläget och en tydligare prioritering bland åtgärderna är önskvärd.  
 

Bakgrund 
Länsstyrelsen har på uppdrag av regeringen tagit fram ett förslag till regional 
handlingsplan för grön infrastruktur. Grön infrastruktur är nätverk av natur som 

bidrar till fungerande livsmiljöer för växter och djur och till människors 

välbefinnande. 
 

Handlingsplanen ska fungera som ett kunskaps- och planeringsunderlag för 
naturvårdsarbete, planering av mark och vatten, fysisk planering, prövning samt 
för klimatanpassningsåtgärder.  
 

Nio olika prioriterade insatsområden har valts med utgångspunkt från framtagna 
analyser och ett regionalt behov. 
 

Dessa är: 

 Västerhavets värdefulla marina ekosystem  

 Sjöar och vattendrag  

 Våtmarker  

 Odlingslandskapet  

 Skogen  

 Skyddsvärda lövträd i landskapet  

 Valleområdet  

 Fysisk planering som verktyg  

 Information, förankring och utveckling 
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Till dessa insatsområden hör ett antal åtgärder som är uppdelade på kategorierna 

kunskap, bevarande- och skötsel, förstärkning och planering. Åtgärderna har i de 
flesta fall en huvudaktör samt eventuella medaktörer utpekade. Kommuner är 
huvud- och medaktör i många av åtgärderna. Det är oklart på vilket vis och med 

vilka kriterier man valt ut dessa insatsområden. En mängd olika insatser i Skövde 
kommun, däribland inrättande av formella skydd, utpekas i slutet av dokumentet 
inom ramen för dessa insatsområden. Länsstyrelsen säger sig genom remissen ha 
inlett kommunikation om alla dessa åtgärder och aktiviteter. 

 
Skövde kommun anser sig inte bunden till och medger ingen av alla dessa åtgärder 

genom svar på denna remiss. Generellt förutsätter vi dock att det arbete vi ev. 

föreläggs av Länsstyrelsen med anledning av denna plan finansieras av staten i 
enlighet med finansieringsprincipen och vi förutsätter att åtgärder som inbegriper 
Skövde kommun behandlas enskilt och i särskild ordning vari vi först där och då 

avger vår syn på dessa åtgärder.  
 
Vi behandlar därför inte dessa förslag till åtgärder i klump här där tillräckligt 
underlag för beslut och erforderlig tid för våra beslutsprocesser saknas. 

Valleområdet är ett utpekat modellområde eftersom länsstyrelsen gjort flera 
undersökningar och testat hur man kan inventera och räkna på grön infrastruktur i 
landskapet inom området.  

 
I Valleområdet finns mycket ädellövskog, denna skogs sociala och biologiska 
värden gynnas av bondens täta skötsel som ger ljusinstrålning. Här finns även 

mosaikartat jordbrukslandskap vars biologiska sociala och ekonomiska värden 
uppstår i växelverkan mellan självverksam landsbygdskultur och landskap. Inget 
av detta och därmed inte heller detta landskaps alla hävdgynnade arter tjänar på 
formella skydd, central planering eller reglering. Vilket bör beröras under 

rubriken hot och påverkansfaktorer. 
 
Det görs ett viktigt konstaterande att Valle alltjämt har tillgång till betesdjur, men 

slutsatsen dras inte hur det kommer sig, ej heller görs en prognos av hur det 

kommer vara med detta framöver. Det är geologiska förutsättningar som gör 
området lämpat för betesdrift och betesdriften uppstår i sin tur genom bönders fria 

rådighet över marken. Betesdjuren i sin tur skapar de önskade hagmarker och bryn 
med belysta lövträd som har höga ekologiska värden. 
 
Det är således ytterst fria självägande bönder, inte byråkratisk reglering eller 

beräkningar, som skapar och utvecklar detta landskaps värden idag och att skilja 
dem eller del av deras rådighet från landskapet genom ett formellt skydd krossar 
den symbios varur dessa värden springer. Formella skydd som skiljer bönder från 

sin mark, eller begränsar bönders rådighet och därmed möjlighet till hävd, är ett 
hot mot hävdgynnade arter. Därför bör inte hävdgynnade biotoper sådana som 

ädellövskog och betesmarker bli föremål för formella skydd som inskränker 
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rådighet. Byråkratiseringen och inskränkningarna av brukares rådighet i det 

småbrutna mosaikartade och ekologiskt rika landskapet driver på jordbrukets 
storleksrationalisering och tränger undan landsbygdskulturen till ekologiskt mer 
trivial slättmark. För att kulturens symbios med landskapet skall fungera och 

frodas krävs att beslutsmandatet hos brukarna i vad avser markens användning 
upprätthålls. Vi vill därför varna för regleringars negativa effekt även när den sker 
med än så goda föresatser. 
 

Detta landskaps naturliga tillstånd är att vara i förändring. En mosaik som inte 
endast är varierande och rik i sin variation över ytan. Ett och samma område 

varierar dessutom över tid och skall så göra. Det som nyss var lövskog var en gång 

betesmark och dessförinnan åker och nu ett torkår är det ett skogsbete, så att 
djuren inte tvingas till förtida slakt. Dess framtida markanvändning lämpar sig 
därför särskilt dåligt att låsas vid ett fixt tillstånd eller att planmässigt föras till och 

sedan vidmakthållas vid ett fixt historiskt tillstånd. Att tvinga ett så dynamiskt och 
föränderligt system som detta kulturlandskap till ett statiskt läge, eller planmässigt 
reglera det, är förödande för hävdgynnade arter. 
 

I Valleområdet har Skövde kommun yttertätorter som växer genom stadsspridning, 
VA-infrastrukturutbyggnad och ett utpekat LIS-område. Vi har framtida behov av 
att bygga hus på landsbygden, cykelvägar och investeringar i reningsverk, bland 

annat. Det är angeläget att detta jämte kulturlandskapets sociala, ekonomiska och 

biologiska värden alla vägs samman vid fysisk planering och att inte någon sådan 
del fastslås isolerat.   

 
I det som rapporten avser med Valleområdet finns även ca halva sträckan av väg 49 
mellan Skara och Skövde, ett riksintresse för transporter. Det är synnerligen 
angeläget att restider längs denna väg kortas och att den erhåller tillräcklig 

kapacitet. Detta för arbetsmarknadsområdets funktion, eftersom inga alternativa 
parallella transportvägar är tillgängliga genom den kanaliserande terräng som 
klyftan mellan Nord- och Syd - Billingen utgör. Det vore angeläget att lätta på 

formella skydd helt inpå denna väg och mycket hämmande att införa fler. 
Riksintresset har central betydelse för arbetsmarknadsområdet. 

 

Hela Skövdes centrala tätort är lagd under ett raster för det särskilda insatsområdet 
med skyddsvärda lövträd. Här är ett exempel på föreslagna åtgärder under 
rubriken Skyddsvärda lövträd i landskapet, där kommuner pekas ut som huvud- 
eller medaktör. 

 
Kunskapsåtgärder: Ta fram kommunala trädplaner som tillsammans med 
analysresultat i denna plan bildar underlag för planering av nätverk av träd i 

översiktsplaner och detaljplaner. 
Bevarande- och skötselåtgärder: Bilda nya områdesskydd som stärker värdetrakter 
och värdekärnor.   
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Förstärkningsåtgärder: Plantera uppdrivna ekplantor i naturreservat med 

ekvärden. 
 
Skövde kommun anser att det är viktigt med grönområden och naturvärden och 

välkomnar en regional handlingsplan, men ser det som bekymmersamt att 
ytterligare heltäckande planeringsraster läggs över vår växande centralort, där vi 
inte enkom tänkt oss att ta en mängd hänsyn till överlappande, ofta 
schablonartade, och ibland motstridiga statliga kartlager, utan även önskar växa 

kraftigt genom bostadsbyggnation. Vi upplever inte att planen för grön 
infrastruktur hjälper oss i vår fysiska planering, snarare att det är ett led i ökningen 

av friktioner som fördyrar och försvårar centralortens tillväxt. 

Vi anser att beräkningen av de ekologiska värden som planen söker bevara i 
utpekandet av värdetrakter rimmar illa med vår egen prioritering av 
hållbarhetsbegreppet över ytan. I Länsstyrelsens beräkning klassas ekologiska 

värdens närhet till tätort högt. I vår värdering prioriterar vi istället 
hållbarhetsbegreppets övriga två dimensioner, de ekonomiska och sociala 
värdenas närhet till tätort, högt. 
 

Sett till arbetsmarknadsregionen som helhet och för att nå en god balans på 
regional nivå av de tre hållbarhetsdimensionerna så är det förnuftigt att nära 
arbetsmarknadsregionens centralort och andra tätortsnära områden fästa särskild 

vikt vid dessas lämplighet som ekonomiskt intressanta för expansion av tätort, 
samt som socialt intressanta som tätortsnära rekreationsområde och gröna inslag i 
själva tätorten. Ekologiska värden bör hellre klassas högre i de områden som ej är 

tätortsnära skog, vilket är en avsevärt större yta. Länsstyrelsen gör precis tvärtom i 
sin plan och värderar upp ekologiska värden nära stadskärnan och vill fokusera 
arbetet med detta så nära staden som möjligt. Det är en ur ett helhetsperspektiv 
märklig värdering planeringsmässigt, att jämställa med att förlägga motionsspår 

med dess sociala värden och stadsdelar med dess ekonomiska värden så långt från 
staden som möjligt.  
 

I den mån dessa förhöjda ekologiska hänsyn tas har denna uppvärdering av 

miljöaspekter i tätorters nära omland undanträngningseffekter på det nära 
omlandets ekonomiska och sociala värden och hämmar därmed centralortens 

tillväxt och attraktionskraft. Den utgör därför en planeringsmässig feloptimering. 
Skövdes centralort är redan omgärdat av en stor mängd hänsyn, som gör att 
expansionsriktning i stort är begränsad till nordost. Denna feloptimering 
begränsar dels centralortens expansion genom stadsspridning, och framtvingar då 

ökad förtätning. Det senare inkräktar på gröna ytor inne i staden och är olyckligt. 
Dels fördyrar och begränsar det tillväxten av nya bostäder överhuvudtaget och 
hämmar som sådant i synnerhet unga människors möjlighet att få bostad, samt 

reducerar inflyttningen.  
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Vi ser med stor oro på att våra expanderande tätorters omland, genom 

Länsstyrelsens beräkningsgrund, pekas ut som mer prioriterade än länet i övrigt 
för att tas i anspråk för annat än tätortens ekonomiska och sociala behov, vilket 
rimligen borde prioriterats här. Vi anser därför att proportionalitetsprincipen ej 

kommit till uttryck i Länsstyrelsens plan och att den ej korrekt balanserar de tre 
hållbarhetsdimensionerna över ytan. 
 
Åtgärderna i planen ligger delvis i linje med regionala och nationella miljömål och 

viktiga områden pekas ut. Åtgärderna som föreslås är många och i överlag bra men 
ansvarsfördelningen är till viss del oklar och likaså finansiering.  Kommunen 

menar också att större tydlighet hur man i planprocessen kan ha användning av 

den regionala handlingsplanen för att gynna gröna värden är önskvärd.  
 
Begreppet grön infrastruktur leder måhända tanken fel. Kulturlandskapet är en 

samverkan mellan kulturen och landskapet det vill säga en symbios eller 
växelverkan mellan två levande föränderliga och mycket komplexa system, 
(landsbygdskulturen och landskapet) varav ingendera uppstått genom 
ingenjörskonst eller har den tekniska karaktär man normalt associerar med 

infrastruktur. Symbiosen och de strukturer de ger upphov till är mer att likna vid 
komplexa organismers samspel. Kulturlandskap lever, det gör inte infrastruktur. 
 

Ur denna underliga terminologi kommer möjligen ett fokus av att skydda, rädda 

och bevara konsekvenser och en tanke om att planmässigt rekonstruera historiska 
tillstånd. När det som behöver skydd snarare är kulturens möjlighet till 

växelverkan med landskapet, det vill säga dessa värdens orsak.  

Det som behöver skydd är således landsbygdskulturens möjlighet att fortsatt 
interagera med landskapet. Grunden till symbiosen dem emellan och grunden till 
det sammansatta uttrycket kulturlandskap och dess sociala, ekonomiska och 

ekologiska värden är samspelet som kommer av landsbygdsbefolkningens rådighet 
över markens användning. 

Formella skydd angriper ofta denna rådighet, de kapar denna symbios, genom att 

de skiljer bonden från sitt landskap. De är således skadliga och improduktiva för de 
hävdgynnade arter som frodas av det arbete som utförs av betande mular och 
bönders hand. 

 
Dokumentet är mycket omfattande och som sådant en faktasammanställning av 
nuläge, men det saknar i mycket en analys över dimensionen tid och slutsatser om 
rådande trender. Genom denna brist undgår man också konstaterandet att 

landskapets naturliga tillstånd är föränderligheten, inte det statiska nuläget. Man 
misslyckas också att framskriva och prognostisera rådande trender. Avsaknad av 
sådan framskrivning är rapportens största brist, man fäster viss vikt vid vad man 

som offentlig aktör ämnar företa, men denna värdering av åtgärder bör föregripas 

av en bedömning av vad alla andra aktörer och samhällets utveckling ger för 
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prognostiserad utveckling. Först när denna bild finns kan man rätt värdera 

lämpliga egna åtgärder. 

Ett sådant konstaterande som saknas är utvecklingen över tid av hävdgynnade 
arter jämfört med utvecklingen över tid av arter som gynnas av ohävd samt 

orsakssambanden bakom utvecklingen. Vid formellt skydd i form av naturreservat 
har man funnit att virkesvolymen fördubblas, att skogen sluts, den blir tät och 
mörk ofta mer svårframkomlig. Detta gynnar vissa arter, men inte dem som främst 
är hotade och det gynnar inte rörligt friluftsliv. Även den skog som brukas av 

självägande bönder har genom den styrning som kommer av viltets betestryck 
samma utveckling mot mer av gran och mörkare skog. De höga viltstammarna är i 

vad avser hjort och älg i sin tur en följd av reglerad jakt och regleringens 

inskränkning av enskilda jakträttsinnehavares fria rådighet. 
 
Planen beskriver inte denna utveckling och dess orsaker och identifierar därför 

heller inte rätt åtgärder. 

Länsstyrelsen har ställt ett antal frågor som besvaras nedan och som de vill att man 
fyller i en särskild medskickat webbformulär. 

Övergripande frågor 

1. Synpunkter på handlingsplanens innehåll och uppbyggnad 

Övergripande synpunkter 
Handlingsplanen är ett stort omfattande och svårtillgängligt dokument och kräver 

mycket tid och kraft att sätta sig in i. Dokumentet har för närvarande låg 
användarvänlighet. Det speglar ändock endast en bråkdel av kulturlandskapets 
komplexitet och givet hastigheten i landskapets föränderlighet, som man i stort 

undgått att beskriva, riskerar dokumentet vara föråldrat redan innan det är färdigt. 
 
Handlingsplanens syfte enligt uppdraget är bland annat att den ska användas som 
underlag i den fysiska planeringen. Vi konstaterar att den blir ett underlag bland 

alla andra kunskapsunderlag, där tolkningar och avvägningar ska göras på 

kommunal nivå tillsammans med övriga kunskapsunderlag som kommunen har 
tillgång till. De regionala avvägningarna och prioriteringarna saknas som 

vägledning till kommunerna i arbetet med fysisk planering.  
 
Dokumentet får betraktas som ett regionalt kunskapsunderlag. Mycket av 

analysarbete, avvägningar och prioriteringar överlämnas till kommunen. De 
många kartorna med inventeringar som kunskapsunderlag är bra. Bra att de är 
samlade och redovisar hela länet.  
 

Viktigt dock att få tillgång till dem i digitala kartlager (GIS). Dessa kartlager bör 
även göras tillgängliga för allmänhet. Flera kartor saknas där ännu så länge.   
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Tidsperspektivet för genomförande av handlingsplanen till 2019-2020 är snävt. 

Hinner man genomföra alla föreslagna åtgärder?  
 
Verktyg alternativt metod för värdering av intressen för 

bostäder/naturvärden/infrastruktur vore värdefullt för kommunernas fysiska 
planering.  
 
Vi har även samlat oss i ett yttrande via Skaraborgs kommunalförbund (Skara, 

Skövde) 
 

Den form av formellt skydd som är minst skadligt för bönders rådighet, frivilligt 

ingångna Naturvårdsavtal, är också den metod som utvecklas minst i planen. Text 
saknas helt om detta verktyg, medan man utvecklar de former som inkräktar i 
brukarens rådighet. Här borde man göra omvänd prioritering. Samverka med 

landsbygdskulturen och bevara dess rådighet. 
 
Det talas också om att myndighet ska optimera frivillig avsättning, varmed viss 
begreppsförvirring uppstår. Det är den enskilde som gör den optimeringen annars 

är avsättningen definitionsmässigt inte längre frivillig, idag sker detta inte så sällan 
med hjälp av de fackmän som upprättar skogsbruksplaner. Länsstyrelsens samråd 
och dialog med enskilda och dessa skogliga fackmän kan säkert utvecklas. Men 

beslutet om avsättningar är helt den enskilde brukarens. 

 
2. Frågor kring regionalt underlag 

A) Vad behöver ni som aktörer för ytterligare regionalt underlag för att bidra till 
arbetet med grön infrastruktur? 

Större tydlighet behövs hur man kan ha nytta av handlingsplanen i den fysiska 
planeringen. Avsnittet som beskriver fysisk planering berättar om PBL och MB 

något vi redan idag tar hänsyn till i kommunerna.  
 
Mycket av det som står i Kapitel 13 Grön infrastruktur i fysisk planering är känt hos 

planerarna ute i kommunerna. Kapitlet beskriver egentligen bara hur man arbetar 
med planering. Men man kan få ett och annat litet korn med sig. Kapitel 14  Viktiga 
verktyg känns ofärdigt.   

 
Avsnittet om miljöbedömningar består i mycket av textstycken som är tagna direkt 
från naturvårdverkets webb och deras vägledning om miljöbedömningar. Bättre 
och tydligare att läsa direkt på deras webbsida. Det är skillnad mellan strategisk 

miljöbedömning och specifik miljöbedömning. Källhänvisningen hänvisar oftast 
till naturvårdsverkets vägledning för specifik miljöbedömning. Dock är det 
strategisk miljöbedömning som gäller för plan- och bygglagens planer.  
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Gällande Kapitel 15 Insatsområde Fysisk planering som verktyg så anser vi att för 

att vara ett prioriterat insatsområde är kapitlet tunt. Det är oklart hur det kan 

användas och vara till hjälp i den kommunala fysiska planeringen. Finns i 

dagsläget bättre allmän information på Boverket respektive Naturvårdsverkets 

webbsidor. Handlingsplanen för grön infrastruktur pekar inte heller ut, eller 

prioriterar några viktiga stråk, kopplingar, kompletteringsområden (för tex 

stödhabitat, spridningslänkar) etc. Detta hade varit ett bra planeringsunderlag för 

kommunerna. 

 

Formuleringen av det övergripande målet för insatsområdet Fysisk planering som 

verktyg är bra (står på sid 16 i avsnittet) men vi anser att handlingsplanen ännu 
inte uppfyller det målet. Det står bland annat: ”Handlingsplanen för grön 
infrastruktur är väl känd och används som ett planeringsunderlag i översiktlig 

fysisk planering, i kommande regional planering samt i planeringen av 
infrastruktur. På så sätt är handlingsplanen med och anger inriktning för planering 
och tillståndsprocesser i kommande skeden.”  
 

Vi saknar också koppling till regionalt klimatanpassningsprogram och mellan olika 
värdetrakter i regionen.  

B.) Vilket material har ni som skulle kunna komplettera handlingsplanen på den 
regionala nivån? 

Skövde kommun gör regelbundet naturinventeringar och kartläggningar. Dessa 
delar vi gärna med oss av till länsstyrelsen och övriga kommuner. Kommunen har 

också tidigare lämnat över inventeringar/kartläggningar när länsstyrelsen frågat 
efter detta. 

3. Stöd samverkan och goda exempel är viktiga förutsättningar för genomförande 
av åtgärderna. Lämna ytterligare synpunkter på hur vi tillsammans kan underlättar 
genomförandet. 

Bra att länsstyrelsen samordnar och försöker medverka till att kommuner jobbar 
på liknande sätt så att administrativa gränser inte kommer i vägen för 

naturvårdande insatser. Skövde kommun ser gärna ett närmare samarbete med 
länsstyrelsen i ett tidigt skede i den fysiska planeringen så att hinder kan 
undanröjas och förebyggas initialt istället för i ett sent skede. Personliga kontakter 

på länsstyrelsen ses som enormt värdefulla. 

4.) Bedömer ni att handlingsplanen kommer att vara till nytta i ert arbete? 

Ja, ett så omfattande sammanställt kunskapsunderlag har inte funnits tidigare så 

det har ett värde i sig. Om handlingsplanen ger stöd och vägledning vid svåra 
frågor gällande stadsplanering och exploateringar är det bra. Men det är osäkert i 

dag hur handlingsplanen kommer att kunna vägleda kommunerna i frågorna. Det 
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är också starkt kopplat till länsstyrelsernas framtida arbetssätt med 

handlingsplanen. Kommunerna har redan idag många olika program och 
lagstiftning att ta hänsyn till i den fysiska planeringen. 

Urval av insatsområden 

1. Synpunkter på urval av insatsområden. 

Strandskydd är ett fenomen som får begränsad och mycket kortfattad 
uppmärksamhet i dokumentet. Det är egendomligt. Utan vatten inget liv. 
Länsstyrelsens och lagstiftarens användning av strandskydd är i behov av 

förbättring. Det gick an så länge strandskyddet garanterade rörligt friluftslivs 
åtkomst till egentliga stränder, men tillämpningen nu har blivit en hämsko för 
samhällsutvecklingen då alltför omfattande områden runt för friluftslivet 

ointressanta små vattendrag och dammar schablonartat och utan inventering 
undantas som strandskyddat av miljöskäl. Härvid är Länsstyrelsens roll 
tillämpning av regelverk och det är i denna tillämpning det finns utrymme för 

förbättring. Strandskydd av miljöskäl görs alltför schablonartat och det görs utan 
blick för vad denna tillämpning sammantaget medför på en helhetsnivå. 
Användandet av detta verktyg bör tillämpas mer informerat efter lagens syfte och 
mindre schablonartat efter dess bokstav. 

 

Skövde kommun får med anledning av strandskyddets osakliga tillämpning bygga 
tre nya stadsdelar när det annars räckt med två om strandskyddet haft en rimlig 

tillämpning. Zoomar man ut så pass inser man att strandskyddet på inget vis 
hjälper miljön, utan tvärtom leder till mer av nya stadsdelar, längre vägar, längre 
överföringsledningar, fler trafikplatser och en avsevärt större stadsspridning / 

lägre boendedensitet och längre transporter än annars. I strandskyddet finns 
därför ett insatsområde där Länsstyrelsen själva kan bli mycket bättre och det bör 
därför vara prioriterat.  

Skövdes ansvarsbiotoper finns med i de utpekade insatsområdena. Skövde 

kommun bedömer att insatsområdet " Information, förankring och utveckling" är 
helt avgörande för om handlingsplanen kommer att bli ett lyckat verktyg för 

planering av grön infrastruktur. Att Valleområdet lyfts som ett modellområde är 

positivt och kommunen vill gärna medverka i arbetet och anser att en styrgrupp för 
projektet vore bra. Sveriges lantbruksuniversitet i Skara behöver vara en part när 
det gäller Valle då de har haft ett antal projekt i gång i området.  

 
Förankring och dialog bör utvecklas hos Länsstyrelsen även visavi kommuner. När 
Länsstyrelsen önskat svar från politisk nivå det senaste decenniet ifrån Skövde 
kommun har i så gott som varje fall för lite tid medgivits att inkomma med svar för 

att den politiska beredningsprocessen skall hinnas med. Så är även fallet med 
denna remiss. Här vill vi se en markant förändring och ökad insikt om och respekt 
för de ledtider som finns i kommunala beslutsprocesser. 



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen  2018-09-03 45(72) 

 

 

Åtgärder inom insatsområden 

1. Synpunkter på urval av åtgärder, ansvariga aktörer, intresse att arbeta med 
åtgärderna med mera. 

Övergripande:  

 Bra att inventeringar görs inom områden där kunskapshöjning behövs. 

 Tydligare ansvarsfördelning av åtgärderna krävs 

 

Skog och vilt, samt betesmark och betesdrift. 

De siffror som används för skogsskador orsakade av viltbetning är inaktuella, 

Skogsstyrelsen har släppt en ny rapport med aktuell Älgbetesinventering för länet. 

 
Dokumentet nämner, men lägger inte nog vikt vid, viltstammarnas påverkan på 
trädslagsval, ståndortsanpassning och Rönn, Asp, Sälg, Ek med flera lövträds 

förmåga att ens bilda träd. 
 
Tallskogen och lövskogen har det gemensamt att de har stora sociala och 

ekologiska värden samt att de är mycket begärliga för vilt. I sin felaktiga tyngd på 
att statiskt bevara befintliga träd missar planen det långt mer väsentliga att skapa 
förutsättningar för nya träd och en kontinuitet. Planen är därför reaktiv, inte 

proaktiv, och kommer som sådan ej att lyckas möta målet att öka mångfalden. 
 
Vi vill göra Länsstyrelsen uppmärksam på att liksom kulturlandskapets naturliga 
tillstånd är förändring, så är även enskilda träd och skogar föremål för ständig 

förändring. Av central betydelse för att i ett landskap över tid ha en viss mängd 
grova träd, är därför att det finns både ekonomi, fysiska förutsättningar och 
skogsbönder som etablerar en stor mängd unga träd. 

 

Sverige är en marknadsekonomi och för att få mer av de lövträd och tallskogar som 
bär mycket av skogens naturvärden så behöver deras odling vara lönsam och det är 

den inte när de flesta plantorna av dessa trädslag blir foder åt vilt och när 
viltstammen är så reglerad att markägaren ej har rådighet att själv sänka den. 
Skogsstyrelsens Älgbetesinventering beskriver situationen väl, men Länsstyrelsens 
plan för grön infrastruktur har en två år inaktuell och alltför mjuk beskrivning av 

detta läge.  
 
Man har i planen ej lyckats med att beskriva skogens utveckling över tid, som drivs 

av dessa faktorer. I korthet mer och tätare skog företrädesvis gran, men lägre andel 
Löv och Tall.  
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I synnerhet gäller detta RASE, Rönn Asp Sälg och Ek. På väldigt få platser finns idag 

förutsättningar för dessa att ens bilda träd, de blir istället som mest betade buskar. 
Men även Länsstyrelsens beskrivning av ståndortsanpassning för Tall och dess 
skadebild behöver uppdateras. Skador av viltbete på Tall är mycket omfattande och 

därför nyodlas gran på dessa biotoper vilket ger dramatiskt lägre sociala och 
ekologiska värden på landskapsnivå. 
 
När planen så aktualiserats och kompletterats behöver Länsstyrelsen därefter dra 

slutsatser av detta läge och det att det över tid eskalerat genom att skadorna på Tall 
och Löv ackumulerats en längre tid och en slutsats kan vara att bättre involvera sin 

egen viltförvaltningsdelegation i arbetet. En annan att viltförvaltning i nästa led 

bygger på delaktighet av jägare och att deras förståelse och medvetenhet om läget 
kan förenklas av en folkbildningsinsats, för här finns idag motstridiga intressen. 
Planen innehåller mycket geodata av en sort som saknas i dagens underlag för 

viltförvaltning och här har Länsstyrelsen därför redan verktyg som ger dem 
möjlighet att utveckla arbetet och skapa bättre beslutsstöd för viltförvaltning. 
 
Det räcker inte att reaktivt plantera några ekplantor i några få ekreservat för att där 

gynna successionen, när på landskapsnivå det saknas förutsättningar för bönder 
att proaktivt anlägga nya ekskogar. Det är anläggandet av nya unga ekskogar vilket 
en gång var upphovet till dylika reservats värden i en annan tid då de ej 

automatiskt blev foder. Man måste därför proaktivt gynna dessa värdens orsaker 

för att nå hållbarhet över tid. Kontinuitet genom att proaktivt skapa förutsättningar 
för anläggandet av nya tall och lövskogar.  

 
Kulturlandskapets naturliga tillstånd är förändring, därav bör fokus vara på 
förutsättningar för det ständiga nyskapandet, inte fokus på vidmakthållandet eller 
återskapandet av en statisk ögonblicksbild, för den som på riktigt och 

verkningsfullt önskar bevara ett kulturlandskaps värden över tid. 
 
Viltförvaltning för ökad mångfald bör vara ett eget insatsområde till följd av dess 

massiva påverkan på biologiska och sociala värden i dagens ungskog och därmed 
framtidens vuxna skogar och i synnerhet förutsättningarna för nya tallar och nya 

lövträd följas upp på landskapsnivå över tid och mot fastställda mål. 

 
Antalet kor har minskat från cirka 3 miljoner på 1930-talet till dagens 1,5 miljoner 
djur, som skapar ett på landskapsnivå mycket lågt betestryck i gräs/örtskiktet. 
Samtidigt har älgstammen fördubblats många gånger om och är nu världens 

tätaste. Enbart under 2000-talet minskade antalet nötkreatur i Sverige med 12 
procent och under samma tid har stammarna av dov- och kronhjort ökat i Västra 
Götaland för att idag tillsammans med den fortsatt höga älgstammen skapa ett 

extremt viltbetestryck i skogarnas buskskikt. 

Detta är mycket dramatiska förändringar på kort tid som ger helt annorlunda 

förutsättningar för biomassans sammansättning i vårt framtida landskap. Statlig 
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reglering genom Länsstyrelsen påverkar i hög grad förutsättningar för såväl 

betesdrift som viltförvaltning och dessa stammars storlek. Trendernas utveckling 
äger man således att själv påverka, men avstår från att ens analysera och 
visualisera / prognostisera dem. För närvarande går båda dessa trender åt fel håll 

för att balanserat utveckla sociala, ekonomiska och ekologiska värden. 
 
Förbättrade förutsättningar för betesbaserat jordbruk bör vara ett särskilt 
insatsområde för Länsstyrelsen. Här har man, liksom med viltförvaltning, både 

stor potential till och rådighet över att förbättra situationen genom åtgärder i den 
egna organsationen, liksom stor effekt och påverkan på ekologiska värden över tid. 

Dessa tre kriterier är en kombination som talar för val av just dessa insatsområden 

i Länsstyrelsens plan. 

Odlingslandskapet 

Bekämpning av invasiva arter är ett växande problem och riktade insatser krävs 

med tydligare ansvarsfördelning. Klassificering av jordbruksmark ur ett regionalt 
perspektiv är önskvärt. 
 

Fysisk planering som verktyg 

 Åtgärder som kompletterar handlingsplanen och som gör den enkel att 
använda vid kommunal planering. Modellområden för ekosystemtjänster 
inom fysisk planering, hade stärkt den kommunala planeringen. Den 
viktigaste föreslagna åtgärden anser vi är åtgärd nr 5: Fortsatt arbete med 

planeringsunderlag Jordbruksmark.  Här behöver vi få bättre 
kunskapsunderlag för att kunna göra bedömningar och avvägningar enligt 

miljöbalkens bestämmelser.  

 

 Därefter åtgärd nr 3: Omvandla nytt kunskapsunderlag till 
planeringsunderlag. Även befintligt kunskapsunderlag behöver omvandlas 
till planeringsunderlag. 

 

 Ta fram checklistor är bra, men vilken typ av checklista menar man här? 

(Åtgärd nr 2.) Får inte bli för många olika checklistor att gå igenom. Finns ju 

idag bland annat en checklista för klimatanpassning i fysisk planering. 
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Handlingar 

TU Remiss Grön infrastruktur Dnr. 500-32159-2015 

Grön infrastruktur – regional handlingsplan för Västra Götalands län 
Tjänsteskrivelse Yttrande 
Alliansens förslag till yttrande 

https://www.lansstyrelsen.se/download/18.276e13411636c95dd9375b7/152
6989610814/gi-hp-remiss 

 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                                 
Länsstyrelsen Västra Götaland 
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KS § 196/18  

Lån till Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen 
KS2018.0311 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 189/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 196/18 

 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bevilja ett kommunalt lån om 
maximalt 50 miljoner kronor till Von Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen. 
Beslutet gäller under förutsättning att Von Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen 

tecknar finansieringsavtal med Skövde kommun med följande innehåll: 
 

1. Von Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen (org.nr. 866600-3325) ingår ett avtal 

med Stiftelsen S:ta Elins gård (org.nr. 866600-5080) och Gertrud och 

Theodor Egnells stiftelse (org.nr. 866600-0412) där solidariskt 

betalningsansvar åtas för förpliktelser som är förenade med lånet som Von 

Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen upptar. 

2. De tre under det första stycket nämnda stiftelserna ska överlåta de av 

stiftelserna ägda fastigheterna till marknadspris till kommunen om Von 

Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen inte kan infria sina räntebetalningar till 

Skövde kommun.  

 

På grund av jäv deltar inte Conny Brännberg (KD) i handläggningen i detta ärende. 

 

 

Bakgrund 

Von Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen, Stiftelsen S:ta Elins gård Gertrud och 

Theodor Egnells stiftelse äger genom deras gemensamägda enkla bolag Skövde 
Vallen 1 (org.nr. 934004-4594) två höghus med hyreslägenheter på fastigheten 
Vallen 1. Hyreslägenheter är enligt stiftelsernas bestämmelser i första hand avsätta 

för äldre med en nedsatt ekonomi. Hyresnivåerna ligger c:a 30% under gällande 
marknadshyra.  
 

Skövde kommun har 2005 tagit beslut att ställa borgen till lån upptagna i samband 

med framtagandet av lägenheterna (KF§37, 2005-04-25). Befintliga hyreslägenheter 
färdigställdes 2006. Idag har stiftelserna lån för 29 563 500 kronor för vilka Skövde 
kommun står borgen.  
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2018-06-15 inkom till Skövde kommun en skrivelse från Von Haugwitz-
Cedermarkska stiftelsen i vilken stiftelsen ansöker om ett kommunalt lån 
alternativ kommunal borgen för finansiering av ett tredje höghus med 

hyreslägenheter.  
 

Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlade ärendet den 20 juni 2018, varvid 
utskottet lämnade förslag till kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att 

besluta om att bevilja kommunal borgen till Von Haugwitz-Cedermarkska stiftelse. 
Ärendet har därefter beretts ytterligare inom avdelningen för ekonomi och 

verksamhetsstyrning. Vid beredningen av ärendet har framkommit att 

förutsättningar finns för att bevilja lån till stiftelsen och att detta 
finansieringsalternativ är att föredra såväl för Skövde kommun som för 
stiftelserna.  
 

En förutsättning för Skövde kommun att låna ut medel till en stiftelse är att 
kommunen har ett bestämmande inflytande över stiftelsen. Av de tre inblandade 
stiftelserna är Von Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen mest närstående 

kommunen. I stiftelsen utser Skövde kommuns kommunfullmäktige två av tre 
styrelsemedlemmar varav en är ordförande i stiftelsen styrelse. Skövde kommun 
har därmed en bestämmande inflytande över stiftelsen. Genom att rikta 

kommunens lån eller borgen till den stiftelsen ökar kommunens rådighet över 

finansieringsupplägget varigenom kommunen ekonomiska risk minimeras. 
Genom att rikta lånet till Von Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen bedöms också att 

det administrativa upplägget förenklas.  
 

I valet mellan kommunal borgen eller ett lån till stiftelsen bedöms ett lån vara mest 
fördelaktigt för kommunens och stiftelsernas intressen. Anledningen är att ett 

direkt lån till stiftelsen ger stiftelsen tillgång till billigare finansiering som 
möjliggörs tack vare kommunens koncernbank. Den billigare finansieringen 
kommer att öka stiftelsernas ekonomiska resultat vilket på sikt kan leda till två 

effekter: möjligheter att sänka hyran ytterligare; alternativt i framtiden ta fram 
ytterliga seniorboende inom Skövde kommun. 
 

Stiftelserna möjliggör subventionerat boende till behövande äldre tack vare 
stiftelsernas historiskt uppbyggda kapitalpositioner. De finansieringsmöjligheter 
som kommunen skapar bedöms ha endast en mindre betydelse för stiftelsernas 
möjligheter att erbjuda deras låga hyresnivåer. Kommunens inblandning i 

finansieringsupplägget bedöms därmed inte väsentligt snedvrida konkurrensen på 
hyresmarknaden i Skövde. 
  

I samband med Von Haugwitz-Cedermarkska stiftelsens ansökan om ett 
kommunalt lån alternativ kommunal borgen har en riskbedömning gjorts baserat 
på stiftelsernas årsredovisningar från 2017. Årsredovisningen från det 

gemensamägda enkla bolaget Vallen 1 har också granskats. Utifrån granskningen 
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bedöms risken för Skövde kommun med kommunal borgen eller kommunalt lån 

vara låg. Stiftelserna har en stark kapitalposition vilket garanterar att de kan betala 
för sina åtaganden. Fastlagda ändamål i stiftelsernas stadgar gör att kapitalet inte 
kan användas för andra ändamål. Länsstyrelsen är stiftelsernas tillsynsmyndighet i 

detta. Avtalet där kommunen får köpa fastigheterna för marknadspris om 
stiftelserna inte kan leva upp till sina åtaganden skyddar kommunens intressen 
ytterligare.  
 

Handlingar 

TU Lån till Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen 
 

Skickas till 

Maria Vaziri, ekonomichef                                 
Annelie Nyman, redovisningschef  
Tobias Carlgren, stadsjurist  
Von Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen 

Gertrud och Theodor Egnells stiftelse 
Stiftelsen S:ta Elins gård 
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 KS § 197/18  
Överenskommelse mellan Västra Götalands kommuner och Västra 
Götalandsregionen om samverkan vid in- och utskrivning från 
sluten hälso- och sjukvård med tillhörande riktlinje 
KS2018.0315 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 201/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 197/18 

 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta Överenskommelse mellan 
Västra Götalands kommuner och Västra Götalandsregionen om samverkan vid in- 
och utskrivning från sluten hälso- och sjukvård med tillhörande riktlinje, att gälla 
från 2018-09-25 till 2020-11-30. 

 

Bakgrund 

Skaraborgs kommunalförbund har rekommenderat medlemskommunerna att anta 

Överenskommelse mellan Västra Götalands kommuner och Västra 

Götalandsregionen om samverkan vid in- och utskrivning från sluten hälso- och 

sjukvård med tillhörande riktlinje.  

 
Från 1 januari 2018 gäller en ny lag, lag om samverkan vid utskrivning från sluten 
hälso- och sjukvård. Lagen reglerar samverkan vid planering av insatser för 
enskilda som efter att de skrivits ut från sluten vård kan komma att behöva insatser 

från socialtjänsten, den kommunalt finansierade hälso- och sjukvården och den 

landstingsfinansierade öppna vården.   
 

Lagen ger utrymme för landsting och kommuner att träffa en överenskommelse 
om tidpunkt för när kommunens betalningsansvar ska inträda och med vilket 
belopp. 

 
En tillfällig överenskommelse mellan Västra Götalands kommuner och Västra 
Götalandsregionen med tillhörande riktlinje har gällt från 2018-01-01 till 2018-09-24 
med 2017 års regler och rutiner för kommunernas betalansvar. Detta har gett tid 

för att arbeta vidare med dialog och framtagande av förslag kring ekonomisk 
modell för betalansvar samt smärre justeringar av riktlinjen. 
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Föreslagen överenskommelse innebär att betalningsansvaret före en kommun för 

inneliggande utskrivningsbara patienter infaller om kommunen har ett 
genomsnittsvärde över 3,0 dagar under en kalendermånad. En kommun betalar 
retroaktivt för mellanskillnaden mellan genomsnittligt antal kalenderdagar och 3,0 

(mellanskillnaden x antal utskrivna personer som omfattas av denna 
överenskommelse x 7 100 kr). 
 
Personer som ligger kvar inom slutenvården längre än 7 kalenderdagar hanteras 

särskilt.  
 

En nedtrappning för betalningsansvaret för psykiatrin föreslås börja 2019-01-01. 

Under 2019 inträder en kommuns betalningsansvar för enskilda som vårdats inom 
sluten psykiatrisk vård och som omfattas av denna överenskommelse 15 
kalenderdagar efter att slutenvården meddelat att den enskilde är utskrivningsklar. 

Januari-mars 2020 inträder en kommuns betalningsansvar efter 7 dagar.  
Från och med 2020-04-01 regleras betalningsansvaret på samma sätt oavsett om 
den enskilde vårdats i psykiatrisk eller somatisk vård, och samma 
genomsnittsmodell gäller oavsett var slutenvården en person varit inskriven.  

 
Kommunens betalningsansvar ska inte inträda om den enskilde inte kan skrivas ut 
från den slutna vården på grund av att insatser som den landstingsfinansierade 

öppna vården är ansvarig för inte är tillgängliga, eller det inte är klarlagt om 

sådana insatser är tillgängliga. 
 

Riktlinjen för in- och utskrivningsprocessen har förtydligats.  
 
Det politisiska samrådsorganet (SRO) har rekommenderat huvudmännen att anta 
överenskommelsen med riktlinje. 

 
Överenskommelsen gäller från 2018-09-25 till 2020-11-30. 
 

Förvaltningens bedömning 
Vård- och omsorgsnämnden och socialnämnden har tidigare berett förslaget om 

ekonomisk genomsnittsmodell för beräkning av betalningsansvaret och beslutat 

om att lämna yttrande i ärendet. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 18 
april 2018, KSAU § 117/18 (KS2018.0119) att lämna remissvar till Västkom i enlighet 
med vård- och omsorgsnämndens och socialnämndens yttrande. Mot denna 
bakgrund, och med hänsyn tagen till att ytterligare synpunkter inte bedöms 

nödvändiga, föreslår förvaltningen kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 
att anta överenskommelsen med tillhörande riktlinje.  
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Handlingar 

TU Överenskommelse mellan Västra Götalands kommuner och Västra 

Götalandsregionen om samverkan vid in- och utskrivning från sluten hälso- och 
sjukvård med tillhörande riktlinje 
Protokollsutdrag § 55 Förslag till beslut om Överenskommelse mellan Västra 

Götalands kommuner och Västra Götalandsregionen om samverkan vid in- och 
utskrivning från sluten hälso- och sjukvård och därtill hörande riktlinjer 
Bilaga 19 Överenskommelse och riktlinje Samverkan vid in- och utskrivning från 

sluten Hälso- och sjukvård 
 

 

Skickas till 

Skaraborgs kommunalförbund, info@skaraborg.se 
Socialnämnden 
Vård- och omsorgsnämnden 
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KS § 198/18  

Beslut om avfallstaxa Avfallshantering Östra Skaraborg 
KS2017.0238 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 190/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 198/18 

 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta förslag till ny avfallstaxa 
för Avfallshantering Östra Skaraborg att träda i kraft 1 januari 2019. 
 

Bakgrund 

Avfall Östra Skaraborg (AÖS) har upprättat ett förslag till ny avfallstaxa för 
medlemskommunerna. AÖS har för närvarande tre olika avfallstaxor och i det 
upprättade förslaget samordnas samtliga taxor för hela AÖS. 
 

AÖS har gjort en sammanfattning av förändringarna där det framgår vilka 
höjningar respektive sänkningar av avgifter det blir när dess anpassas.  
 

Direktionen för AÖS föreslår kommunfullmäktige i medlemskommunerna att anta 
föreslagen avfallstaxa att träda ikraft 1 januari 2019. 
 

Handlingar 

TU Beslut om avfallstaxa Avfallshantering Östra Skaraborg 
Protokollsutdrag avfallstaxa 20190101 

4.2 Avfallstaxa 2019 - beskrivning av förändringar 

4.3 Avfallstaxa AÖS 1 januari 2019 
 

Skickas till 

Avfall Östra Skaraborg                               
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 KS § 199/18  

Revidering av riktlinjer för anslutningar och taxa gällande 
fastigheter utanför verksamhetsområde för vatten och avlopp 
KS2018.0279 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 191/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 199/18 

 
 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att anta reviderade 
Riktlinjer för anslutningar och taxa gällande fastigheter utanför 

verksamhetsområde för vatten och avlopp.  
 

Bakgrund 

Servicenämnden har föreslagit kommunfullmäktige att anta reviderade riktlinjer 
för anslutningar och taxa gällande fastigheter utanför verksamhetsområde för 
vatten och avlopp.  

 

Kommunfullmäktige bestämmer verksamhetsområde för vattentjänster(-na) 
genom 6 § lagen (2006:412) om allmänna vattentjänster.  
 

I Skövde kommun omfattas större delen av kommunens yta inte av 
verksamhetsområde för vatten och avlopp. Riktlinjer för anslutningar och taxa 
gällande fastigheter utanför kommunalt verksamhetsområde för vatten och avlopp 

styr hur VA-huvudmannen tillåter anslutningar och reglerar avgifter för fastigheter 
som ligger utanför verksamhetsområdet för vatten och avlopp. För fastigheter som 
ligger utanför verksamhetsområdet finns möjlighet att genom eget önskemål 
ansluta till den kommunala VA-anläggningen. I det fall en önskan finns och 

kapaciteten i den allmänna anläggningen är tillräcklig erbjuds fastigheten att köpa 
in sig i VA-kollektivet. Detta görs genom att ett anslutningsavtal upprättas och en 
anläggningsavgift utifrån VA-taxan erläggs.  
 

För de fastigheter som ansluts i området kring Simsjön ska anslutningsavgifter 
enligt VA-taxan gånger en faktor 1,4 erläggas. Detta eftersom VA-anläggningen där 

anlagts till avsevärt större kostnad är resten av anläggningen.  
 

Där fastighetsägare och huvudmannen båda finner det fördelaktigt att avtala om 
höjt vattentryck ska huvudmannen ha möjlighet att avtala om tryckstegring i 

anslutningspunkten i samband med avtal om anslutning. Detta ska ske med full 

kostnadstäckning för Skövde VA. 
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I de reviderade riktlinjerna för anslutningar och taxa gällande fastigheter utanför 
verksamhetsområde för vatten och avlopp har servicenämnden föreslagit en ny 
bestämmelse ang. delegation. Enligt bestämmelsen ska ansvarig nämnd ges rätt att 

göra avsteg från riktlinjen. Sektor styrning och verksamhetsstöd föreslår att 
bestämmelsen om förtydligas avseende omfattningen av delegationen.  
 

Handlingar 

TU Revidering av riktlinjer för anslutningar och taxa gällande fastigheter utanför 

verksamhetsområde för vatten och avlopp 
SEN § 24/18 Revidering av riktlinjer för anslutningar och taxa gällande fastigheter 
utanför verksamhetsområde för vatten och avlopp 

Riktlinjer för anslutningar och taxa gällande fastigheter utanför 
verksamhetsområde - förslag efter beredning KS förvaltning 

 

Skickas till 

Servicenämnden 
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KS § 200/18  

Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område 
KS2018.0176 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 192/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 200/18 

 
 
 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta reviderad taxa för 
prövning och tillsyn inom miljöbalkens område med tillhörande taxebilagor 1-4 för 

Miljösamverkan östra Skaraborg, att gälla från den 1 januari 2019. 
 

Bakgrund 

Miljösamverkan Östra Skaraborg (MÖS) har föreslagit kommunfullmäktige i 

medlemskommunerna att anta reviderad taxa för prövning och tillsyn inom 

miljöbalkens område med tillhörande taxebilagor 1-4, att gälla från den 1 januari 

2019.  

 

Huvudsyftet med en ny taxa är att anpassa taxan till relativt nya ändringar i 

miljöprövningsförordningen (SFS 2013:251), samt att uppdatera taxan efter MÖS 

erfarenheter och ett förslag från Sveriges Kommuner och Landsting (SKL). SKL 

har publicerat ett förslag till ny taxa för miljöfarliga verksamheter 2017-05-19. 

De flesta verksamheterna kommer få samma avgift som tidigare. Några kommer 

att få en sänkning och några kommer att få en höjning.  

 
En sammanfattning av föreslagna ändringar av betydelse redovisas i en separat 
bilaga.  

Avsikten med en ny miljöbalkstaxa är ett ge MÖS bättre förutsättningar, resurser 

som krävs för att nå och upprätthålla en hög kvalitet på miljö- och 

hälsoskyddstillsynen.  

 

Efter 2015 har det hänt mycket i lagstiftningen som styr tillsyn och kontroll inom 
miljöbalksområdet. Hur vi klassar miljöfarliga verksamheter har ändrats i 

grunden. Med stöd av de erfarenheter som miljönämnden har fått av olika 
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verksamheters miljö- och hälsorisker och därmed deras tillsynsbehov har 

omprioriteringar gjorts av vissa nivåer i taxan.  
 
Anledningen till att de verksamheter som idag har timavgift föreslås få en fast årlig 

avgift är att MÖS bedömer att de ur miljörisksynpunkt behöver en regelbunden 
återkommande tillsyn, istället för idag sporadisk tillsyn när till exempel klagomål 
kommer in.  
 

Det är viktigt att medlemskommunerna har en uppdaterad taxa och att 
verksamheten är så självfinansierad som möjligt (självkostnadsprincipen). 
 

Taxan ersätter tidigare taxa som upphör att gälla den 31 december 2018 (nu 
gällande taxa beslutades om 2015). 
 

Handlingar 

TU Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område 
MÖS Dir § 9 Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område 
Bilaga - Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område 

Sammanställning av ändringar som föreslås i nya miljöbalkstaxan 2019 
 
 

Skickas till 

Miljösamverkan östra Skaraborg 
Ekonomienheten 
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KS § 201/18  

Taxa för offentlig kontroll enligt livsmedels- och foderlagstiftningen 
KS2018.0131 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 193/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 201/18 

 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta reviderad taxa för 

offentlig kontroll enligt livsmedels- och foderlagstiftningen för Miljösamverkan 

Östra Skaraborg, att gälla från den 1 januari 2019.  

 

Bakgrund 

Miljösamverkan Östra Skaraborg (MÖS) har inkommit med förslag till 

kommunfullmäktige i medlemskommunerna att anta reviderad taxa för offentlig 

kontroll enligt livsmedels- och foderlagstiftningen, att gälla från den 1 januari 

2019.  

 

Huvudsyftet med en ny taxa är att anpassa indexuppräkningen, Prisindex för 

kommunal verksamhet (PKV) till det som publiceras på Sveriges Kommuner och 
Landstings webbplats i oktober varje år, samt att anpassa grundfaktorn till de 
faktiska kostnaderna. Avsikten med ny taxa är också att ge MÖS bättre 
förutsättningar, resurser, som krävs för att nå och upprätthålla en hög kvalitet på 

livsmedelskontrollen. Det är viktigt att medlemskommunerna har en uppdaterad 
taxa och att verksamheten är så självfinansierad som möjligt, 
självkostnadsprincipen.  

 
I förslaget ingår en höjning av grundfaktorerna för den fasta årliga avgiften med  
ca 3 %, samt med 5 % för oplanerad kontroll och prövning, i syfte att 

kontrollverksamheten ska vara självfinansierad. 

Taxan ersätter tidigare taxa som upphör att gälla den 31 december 

2018 (nu gällande taxa beslutades om 2015). 
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Handlingar 

TU Taxa för offentlig kontroll enligt livsmedels- och foderlagstiftningen 

MÖS Dir § 8 Taxa för offentlig kontroll enligt livsmedels- och 
foderlagstiftningen 
Bilaga - Taxa för offentlig kontroll enligt livsmedels- och 

foderlagstiftningen 
 
 

Skickas till 

Miljösamverkan Östra Skaraborg 
Ekonomienheten 
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KS § 202/18  

Taxa för tillsyn enligt lagen om sprängämnesprekursorer 
KS2018.0282 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 194/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 202/18 

 
 
 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta reviderad taxa för tillsyn 
enligt lagen om sprängämnesprekursor för Miljösamverkan Östra Skaraborg, att 

gälla från den 1 januari 2019. 
 

Bakgrund 

Miljösamverkan Östra Skaraborg (MÖS) har föreslagit kommunfullmäktige i 

medlemskommunerna att anta reviderad taxa för tillsyn enligt lagen om 

sprängämnesprekursorer, att gälla från den 1 januari 2019.  

 

Syftet med en ny taxa är att ändra metoden för indexuppräkning från 

Arbetskostnadsindex (AKI) till Prisindex för kommunal verksamhet (PKV) som 

finns publicerad på Sveriges Kommuner och landstings webbplats i oktober varje 

år, samt att anpassa grundfaktorn till 2019 års nivå. 

 

Taxan ersätter tidigare taxa som upphör att gälla den 31 december 2018 (nu 

gällande taxa beslutades om 2015). 
 

Handlingar 

TU Taxa för tillsyn enligt lagen om sprängämnesprekursorer 

MÖS Dir § 10 Taxa för tillsyn enligt lagen om sprängämnesprekursorer 
Bilaga - Taxa för tillsyn enligt lagen om sprängämnesprekursorer 
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Skickas till 

Miljösamverkan Östra Skaraborg 

Ekonomienheten 
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KS § 203/18  

Taxa för tillsyn inom strålskyddslagens område (solarier) 
KS2018.0284 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 195/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 203/18 

 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta reviderad taxa för tillsyn 
inom strålskyddslagens område (solarier) för Miljösamverkan Östra Skaraborg, att 
gälla från den 1 januari 2019. 
 

Bakgrund 

Miljösamverkan Östra Skaraborg (MÖS) har föreslagit kommunfullmäktige i 

medlemskommunerna att anta reviderad taxa för tillsyn inom strålskyddslagens 

område (solarier), att gälla från den 1 januari 2019.  

 

Syftet med en ny taxa är att ändra metoden för indexuppräkning från 

Arbetskostnadsindex (AKI) till Prisindex för kommunal verksamhet (PKV) som 

finns publicerad på Sveriges Kommuner och landstings webbplats i oktober varje 

år, samt att anpassa grundfaktorn till 2019 års nivå. 

Taxan ersätter tidigare taxa som upphör att gälla den 31 december (nu gällande 

taxa beslutades om 2014). 

 

Handlingar 

TU Taxa för tillsyn inom strålskyddslagens område (solarier) 
MÖS Dir § 11 Taxa för tillsyn inom strålskyddslagens område (solarier) 
Bilaga - Taxa för tillsyn inom strålskyddslagens område (solarier) 
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Skickas till 

Miljösamverkan Östra Skaraborg 

Ekonomienheten 
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KS § 204/18  

Förslag av tjänstepersoner till borgerliga vigselförrättare 
KS2018.0340 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-08-22 196/18 

2 Kommunstyrelsen  2018-09-03 204/18 

 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige nominera tjänstepersonerna 
Agneta Tilly och Eva Nilsson till borgerliga vigselförrättare för perioden 2019-2022. 
 

 

Bakgrund 
Inför varje mandatperiod nominerar kommunfullmäktige personer till uppdrag 

som borgerliga vigselförrättare och Länsstyrelsen förordnar sedan för en period 
om fyra år. 
 

Nomineringen i kommunen föregås av ett arbete i varje parti och valberedningen 
lämnar därefter förslag till kommunfullmäktige. Under innevarande period har det 
också utsetts två tjänstepersoner som vigselförrättare. Anledningen har bl a varit 
att det finns fördelar med personer som tjänstgör i Stadshuset som med kort varsel 

kan vara ersättare om någon får förhinder. Det finns också en ökad efterfrågan hos 
medborgarna att få en tjänsteperson som vigselförrättare.  
 

Efter valet i höst kommer partierna att starta ett nomineringsarbete och samtliga 
länets kommuner skickar in beslut. Länsstyrelsens bedömningen idag är att det 
kan bli knappt om tid att hinna utse vigselförrättare före årsskiftet till alla 

kommuner när beslut kommer i november.  
 

Som kanslichef är jag ansvarig för administrationen av de borgerliga vigslarna i 
Skövde kommun. För att säkerställa att vi har utsedda vigselförrättare vid årsskiftet 

föreslår jag att kommunfullmäktige vid mötet i september nominerar 
tjänstepersonerna Agneta Tilly och Eva Nilsson för kommande mandatperiod. 
Beslutet översändas till länsstyrelsen för handläggning och förordnande från 1 

januari 2019. Kommunfullmäktiges beslut om nomineringar av förtroendevalda 
kan fattas i november och därefter handläggas av länsstyrelsen. 
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Handlingar 

TU Förslag av tjänstepersoner till borgerliga vigselförrättare 
 
 

Skickas till 

Länsstyrelsen Västra Götaland, borgerlig vigsel 

Kanslichefen 
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KS § 205/18  

Anmälan av delegationsbeslut kommunstyrelsen 3 september 2018 
KS2018.0007 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsen  2018-09-03 205/18 

 

 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen har tagit del av redovisningen av delegationsbeslut. 

 

Bakgrund 

Delegationsbeslut enligt nedan är fattade enligt delegationsordning fastställd 2015-
01-12 dnr KS2015.0493.  

 
 
Beslutsärenden i arbetsutskottets protokoll 2018-08-22.  

 

Delegationsbeslut kommundirektör: 
KS2018.0274-12, beslut 2018-08-21, ang. beslut om upphävande av eldningsförbud i 
Skövde kommun. 

 
Delegationsbeslut sektorschef SMS: 
KS2018.0072-3, beslut 2018-08-08, ang. revidering av attestförteckning. 

 
Delegationsbeslut SSB: 
KS2018.0008-18, delegationsbeslut skolskjuts 20180601-20180822 

KS2018.0008-19, delegationsbeslut allmän platsmark 20180601-20180822 
KS2018.0008-20, delegationsbeslut mark och exploatering 20180601-20180822 

KS2018.0008-21, delegationsbeslut färdtjänst och riksfärdtjänst 20180601-2018-07-31  

 
Delegationsbeslut sektor barn- och utbildning: 
BUN2018.0396-1, beslut 2018-06-29, ang. anställningsavtal tidsbegränsat enligt 
skollagen, avseende perioden 2018-08-13 – 2019-06-19. 

BUN2018.0397-1, beslut ang. anställningsavtal tidsbegränsat enligt skollagen, 
avseende perioden 2018-01-08 – 2019-06-19. 
BUN2018.0397-1, beslut ang. anställningsavtal tidsbegränsat enligt skollagen, 

avseende perioden 2018-08-13 – 2019-06-19. 
BUN2018.0397-1, beslut 2018-05-23, ang. anställningsavtal tidsbegränsat enligt 
skollagen, avseende perioden 2018-08-13 – 2019-06-19. 

BUN2018.0397-1, beslut 2018-06-11, ang. anställningsavtal tidsbegränsat enligt 
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skollagen, avseende perioden 2018-08-13 – 2018-12-20. 

BUN2018.0397-1, beslut ang. anställningsavtal tidsbegränsat enligt skollagen, 
avseende perioden 2018-06-13 – 2020-06-20. 
BUN2018.0397-1, beslut ang. anställningsavtal tidsbegränsat enligt skollagen, 

avseende perioden 2018-08-13 – 2020-06-21. 
BUN2018.0401-1, beslut 2018-06-20, ang. anställningsavtal tidsbegränsat enligt 
skollagen, avseende perioden 2018-08-13 – 2019-06-19. 
BUN2018.0402-1, beslut 2018-06-21, ang. anställningsavtal tidsbegränsat enligt 

skollagen, avseende perioden 2018-08-13 – 2019-06-19. 
 

Anställningsbeslut för augusti 2018, HR-plus.  

 
Förteckning över slutförda upphandlingar för augusti 2018, Visma Tendsign.  
 

Beslut om avbetalningsplaner för augusti 2018, Visma Inkasso. 
 
 

Handlingar 

TU Anmälan av delegationsbeslut kommunstyrelsen 3 september 2018 
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KS § 206/18  

Anmälningsärenden kommunstyrelsen 3 september 2018 
KS2018.0006 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsen  2018-09-03 206/18 

 

 
 

Beslut 

Inga handlingar att anmäla på kommunstyrelsens sammanträde den 3 september 

2018.  
 
 

Handlingar 

TU Anmälningsärenden kommunstyrelsen 3 september 2018 
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KS § 207/18  

Ändrad sammanträdestid för kommunstyrelsens sammanträde 
KS2017.0179 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsen  2018-09-03 207/18 

 

 
 
Beslut 

Med ändring av tidigare beslut, den 29 maj 2017 KS 121/17, beslutar 
kommunstyrelsen att kommunstyrelsens sammanträde den 26 november 2018 
istället ska äga rum den 14 november kl. 09:00-12:00. 
 

 

Bakgrund 
Kommunstyrelsen har tidigare beslutat om sammanträdestider för 2018 (beslut den 

29 maj 2017, KS2017.0179, KS 121/17). Bland annat beslutades att 
kommunstyrelsens sammanträde den 26 november ska börja kl. 13:00.  
 

Mot bakgrund av att kommunfullmäktige beslutat att tidigarelägga sitt 

sammanträde den 26 november 2018 till kl. 13:00 behöver kommunstyrelsen 
besluta om att ändra tidigare beslutad sammanträdestid aktuell dag. 

Kommunstyrelsens sammanträde den 26 november 2018 föreslås istället äga rum 
den 14 november kl. 09:00-12:00. Förslaget är avstämt med ekonomienheten.   
 
 

Handlingar 
TU Ändrad sammanträdestid för kommunstyrelsens sammanträde den 26 
november 2018 

 
 

Skickas till 

Maria Vaziri, ekonomichef  
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Information från kommundirektören 
 
 
I helgen arrangerades Matfestivalen. Skövde kommun fanns representerad genom 
personal från kontaktcenter och från HR-avdelningen.  

 
Kommundirektören informerar om att KDLG ska besöka Helsingborg den 24-26 
oktober. Studiebesök kommer att ske på IKEA och på Helsingsborgs stad.  
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